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نئوطالبان، آینده افغانستان و بازیگری 
ایران

سیدمحسنمصطفوی
»خاطره ای از احمد شاه مسعود ، مجاهد بزرگ افغان نقل است که روزی در مقر خود در 
تخار افغانستان در جمع همرزمان در حال خواندن حافظ بود که خبر آوردند که طالبان به 

منطقه ای حمله کرده است و در حال پیشروی است...
ولی جناب احمد شاه مسعود توجهی نکرده و به حافظ خوانی خود ادامه داده است  ، یکی 
از فرماندهان که از بی تفاوتی احمد شاه ناراحت شده با صدای بلند ایشان را مورد خطاب 
قرار داده است که : جناب فرمانده طالبان حمله کرده اند و احمد شاه در جواب گفته اند : 
بگذار که این شعر را تمام کنم مگر نمی دانی جنگ با طالبان بر سر همین چیزهاست ؟«
عکس تلخی این روزها در فضای مجازی و سایت های خبری مشاهده می شود که نشان 
می دهد مقر شــاه مسعود در تخارتوسط طالبان اشــغال شده و طالبان در اتاق فرماندهی 
احمد شاه مسعود در حال برگزاری جلسه نمادین هستند ، مقری که چه در حمله شوروی 
به افغانستان و چه در اشغال افغانستان توسط طالبان هیچگاه سقوط نکرد و نماد مقاومت 

مردم افغانستان بود .  
شــاید در این روزها به لحاظ فرم با طالبان جدیدی مواجه هســتیم ولی به لحاظ محتوا 
طالبان همان طالبانی اســت با تفکر ســلفی و وهابیت ، انفجارهای انتحاری ، سیاســت 
زمین ســوخته ،دشمنی با اندیشــه و تاریخ و هنر و سیاست بدوی و غیر انسانی با اهالی 

افغانستان .
به لحاظ فرمی ســران طالبان راه مذاکره با آمریکا و کشورهای همسایه ، گرفتن امتیاز و 
احتمــالا کمک های مالی را آموخته انــد و در این میان اقامت در هتل های لوکس قطر 
و امارت و دیگر کشــورها قطعا از حضور در کوه و بیابان های افغانستان برای آنان لطف 

بیشتری دارد . طالبان در فرمت جدید خود سیاست ورزی نیز آموخته اند .  
ولی در میدان افغانســتان طالبان همان گروه قومی _ مذهبی متعصب است با وابستگی 
آشــکار به پاکستان ، جنگ طالبان در افغانستان را می توان جنگ میان قشریون جنوبی و 
روشــنفکران شمالی دانست ، متعصبینی که حتی به مجسمه های بودا در بامیان و دیگر 

مظاهر تمدن در افغانستان رحم نکرده و زمین فوتبال را تبدیل به میان اعدام کردند .
طالبان بر خلاف داعش که می توان گفت تیم ملی ترویســتی جهانی اســت ، یکدست 
تر اســت و اکثرا به لحاظ نیروی انسانی از همان جنوب اهالی جنوب افغانستان و شمال 
پاکستان تشکیل شده است ولی به لحاظ عقیدتی تفاوت چندانی با داعش و القاعده ندارد 
و شــاید کمی نسبت به آنان منعطف تر باشــد و خبرهای هولناک ضد بشری و بر علیه 
جان انسانها ابتدا از افغانستان تحت سلطه طالبان شنیده شد و بعدها القاعده و داعش در 

مقیاس بزرگتری اقدامات شنیع طالبان در خاورمیانه را تکرار کردند .
کشــتار کنسولگری ایران در مزار شریف و قتل نه نفر از هموطنان ما توسط طالبان هنوز 
در خاطره جمعی ایرانیان مانده اســت و همچنین هزاره ها و تاجیک ها و ازبکان شــمال 
افغانســتان که اکثرا شیعه هستند چه در حملات گذشــته طالبان و چه در عملیات فعلی 
آنان دچار خسر و زیان فراوان گشته اند و دوباره خبر آوارگی این اهالی شمالی افغانستان 

به گوش می رسد .
ایالات شــمالی افغانستان مانند بلخ ، بدخشــان و تخار همواره در طول تاریخ به عنوان 
بازوی شــرقی ایران شناخته شده است و جزیی از خراســان بزرگ بوده اند و حمایت از 
آنان جز وظایف ذاتی ایران اســت که مانند گذشته آنان را در مقابل دشمن خارجی یاری 
رســاند و این حمایت چه به لحاظ مذهبی و چه تفکر ایرانشــهری بسیار حائز اهمیت و 

اساسی می باشد. 
 *دکتــرای روابط بیــن المل و مدیر گروه کشــمکش و همــکاری در مرکز مطالعات 

استراتژیک خاورمیانه

خبر

چین،جای آمریکا را در افغانستان می گیرد؟
زمانیکه ســربازان آمریکایی پایگاه نظامی اصلی خود در افغانســتان را ترک کرده و یک 
پایان سمبلیک را برای طولانی ترین جنگ در تاریخ کشورشان رقم زدند، چین در تدارک 
ورود به این کشــور جنگ زده است تا خلاء به جای مانده از سوی سربازان آمریکا و ناتو 

را پر کند.
 ایسنا نوشت: مقامهای کابل گســترش یک کریدور اقتصادی ۶۲ میلیارد دلاری چین-
پاکستان )CPEC( که در راستای ابتکار عمل موسوم به کمربند و جاده چین )BRI( است 

را در نظر دارند.
این پروژه که نخســتین بار در سال ۲013 توســط شی جینپینگ، رئیس جمهور چین به 
جریان افتاد و در سال ۲01۷ در قانون اساسی چین نوشته شد، از سوی مقامهای پکن به 
عنوان یک صندوق توســعه زیرساخت جهانی با هدف مرتبط ساختن بهتر چین با ما بقی 
جهان تلقی شده است. چین در راستای این پروژه که هدفش تکمیل شدن تا سال ۲0۴۹ 
است، وامهای هنگفتی را به کشورها به منظور حمایت از آنها برای ایجاد زیرساخت بهتر 
شــامل ســاختن بزرگراه ها، راه آهن ها و خطوط لوله انرژی جدید میان پاکستان، چین و 
افغانســتان پیشنهاد داده اســت. یک پروژه در دست بحث ساختن یک جاده بزرگ میان 

افغانستان و شهر پیشاور در شمال غرب پاکستان است.
یک منبع خبری به دیلی بیست گفت: بین مقامهای کابل و پکن مذاکراتی بر سر ساخت 

اتوبان پیشاور-کابل در جریان است.
او ادامه داد: مرتبط کردن کابل با جاده به پیشــاور به معنی پیوستن رسمی افغانستان به 

پروژه CPEC است.
چین دست کم در پنج سال گذشته در تلاش برای گسترش پروژه ابتکار عمل کمربند و 
جاده به افغانستان بوده است اما باتوجه به دخالت سنگین آمریکا در دولت افغانستان، کابل 

نسبت به تصویب هر گونه قرارداد نگران ناراضی بودن واشنگتن بوده است.
اما حالا که ســربازان آمریکایی پایگاه هوایی بگرام را ترک کرده اند، قرار است از چین با 
آغوش باز استقبال شود.یک منبع به دیلی بیست گفت: در سالهای گذشته تعامل مداومی 
میان دولت افغانســتان و دولت چین وجود داشــته اما این سبب مظنون شدن آمریکا به 
دولت اشــرف غنی رئیس جمهور افغانســتان شــد. غنی نیازمند یک همپیمان با قابلیت 
ارائه منابع، نفوذ و حمایت نظامی به دولتش اســت. چین با احتیاط زیاد به نزدیک کردن 
روابطش با بســیاری از رهبران سیاســی به منظور جلب حمایت سیاسی آنها از پروژه ها 
در افغانســتان به صورت همزمان پرداخته است. دولت چین به سختی میتواند تصور کند 
که افغانســتان از طریق ابتکار عمل کمربند و جاده در شبکه قرار نگیرد. مطمئنا سرمایه 
گذاری تزریق شــده به اقتصادش باعث استخدام افراد زیادی شده و در غیبت فعالیتهای 
اقتصادی دیگر، مردم ممکن است از آن استقبال کنند. اما دورنمای سیاسی در افغانستان 
دچار اختلاف بوده و برخی رهبران قومی وجود خواهند داشت که با ابتکار کمربند و جاده 
مخالفت کنند نه این که آنها صرفا زیانها را ببینند بلکه به خاطر اینکه عوامل خارجی می 
خواهند آن را متوقف کنند.ژائو لیجیان، سخنگوی وزارت خارجه چین ماه گذشته میلادی 

تایید کرد که کشورش مذاکراتی را با طرفهای ثالث از جمله افغانستان دارد.
چین امیداور است با استراتژی کمربند و جاده خود بتواند آسیا را به آفریقا و اروپا از طریق 
شبکه های زمینی و دریایی که ۶0 کشور را در بر بگیرند متصل سازد.این استراتژی باعث 

تقویت نفوذ چین در سراسر جهان با ارزشی که ۴ تریلیون دلار برآورد شده، خواهد شد.
افغانســتان می تواند به چین یک جای پای اســتراتژیک در منطقه از بابت تجارت داده و 
این که خود این کشــور نیز به عنوان یک کانون مرکزی متصل کننده خاورمیانه، آسیای 
مرکزی و اروپا عمل کند.مایکل کوگلمان، یک کارشناس امور جنوب آسیا به دیلی بیست 

گفت: خروج واشنگتن از افغانستان به پکن فرصتی راهبردی می دهد.
او بیان کرد: مطمئنا یک خلاء برای پر کردن وجود خواهد داشــت اما ما نباید در ظرفیت 
چین برای پر کردن آن مبالغه کنیم. با از کنترل خارج شدن وضعیت امنیتی در افغانستان، 
چین باید بتواند کارهای خیلی زیادی برای عمیق تر ســاختن جای پایش انجام دهد. این 
امر تا حد زیادی به این بستگی دارد که آیا چین می تواند با طالبانی که به نفوذش صرف 
نظر از حفظ کردن یا نکردن قدرت ادامه می دهد، به تفاهم برســد. اگر طالبان مشــکلی 
با این که چین به ایجاد زیرســاخت و پروژه های دیگر در افغانستان بسازد، نداشته باشد، 

پکن در جایگاه خیلی بهتری قرار خواهد داشت.

رئیسیوچالشیبهنامکابینهجوان
آیازمانبازنشستگیمدیراندههاولفرارسیدهاست؟

سمیه عظیمی
ابراهیم رئیسی، در چینش کابینه خود، چگونه 
باید به مطالبه جوانگرایی پاسخ دهد؟ سوالی 

که چهار فعال سیاسی به آن پاسخ داده اند.
برخــی معتقدند همین امروز هــم اگر اقدام 
کنیم، دیر شده اســت؛ می گویند آنقدر برای 
واگــذاری مدیریت های کلان بــه جوانان و 
به طور خاص دهه شــصتی ها، تعلل و دست 
دســت کردیم که اگر رئیس دولت سیزدهم، 
در یک روند معقولتر و منطقی تر، ســدهای 
مقاوم پیش روی جوانان را نشــکند، این سد 
با هزینه ای سنگین و با خساراتی برای کشور 
خواهد شکســت. اینکه ابراهیم رئیســی، در 
هفته های منتهی به معرفــی کابینه خود به 
باید بــه مطالبه جوانگرایی  مجلس، چگونه 
پاســخ دهد و چــه بایدهــا و نبایدها و چه 
گزینه هایــی را پیش رو دارد، پرســش هایی 
اســت که از برخی فعالان حزبی و سیاسی و 

سیاستمداران اصولگرا پرسیده ایم.  
ترقی: کابینه تلفیقی راهگشای مسائل کشور 

است
خبرآنلاین نوشــت: حمیدرضــا ترقی، عضو 
درباره ضرورت های  اســلامی  موتلفه  حزب 
بهره گیــری کابینــه ســیزدهم از متولدین 
دهــه ۶0، گفت: دولت رئیســی بر اســاس 
شاخص های مقام معظم رهبری، باید جوانان 
حزب اللهــی و انقلابی با روحیه جهادی را در 
کابینه و دولت بکار بگیرد؛ این روحیه چه در 
دهه شصتی ها باشد و چه در دهه هفتادی ها 
مهم نیست، اما به طور طبیعی متولدین دهه 
۶0 که الان ۴0 ســال را رد کرده اند و از نظر 
تخصص و تجربه نیز از ظرفیت بسیار بالایی 
برخوردار هســتند، می توانند نقش بسزایی را 
در این شرایط کشور در مدیریت های اجرایی 

ایفا کنند. 
وی با اشــاره به اولویــت کارآمدی و تجربه 
در انتخــاب کابینه برای عبور از  بحران های 
کنونــی گفــت: در میان عامه مــردم توجه 
چندانی به سن و ســال کابینه نیست. برای 
عموم مردم، دســتگاه اجرایــی کارآمد مهم 
است که می تواند اعضای آن از سنین مختلف 
باشــند. عناصر کارآمد که روحیه جهادی و 
انقلابی دارند بهترین انتخاب ها برای شرایط 
امروز کشور هســتند اما بی شک نسل جوان 
و به ویــژه متولدین دهــه ۶0 امروز مطالبه 
استفاده از توان آنها در مدیریت کشور را دارند 
و قطعا نشاط، توان، تخصص و خلاقیت آنها 

می تواند برای کشور کارگشا باشد. 
آزمون دشوار رئیسی در چینش کابینه جوان /

مدیران دهه اول کنار می روند؟
این فعال سیاسی اصولگرا با طرح این پرسش 
که »آیا نســل جوان، شانه های خود را برای 
قرار گرفتــن زیر بار مســئولیت های کلان 
کشور آماده کرده است؟«، گفت: کابینه تراز 
انقــلاب برای موفقیت، بــه هم افزایی توان 

تئوریک و اجرایــی جوانان در کنار کارآمدی 
و تجربه و پختگی ســنین بالاتــر نیاز دارد. 
توانمندی های لازم  کســب  نیازمند  جوانان 
برای به دســت گرفتن مسئولیت ها هستند و 
معتقــدم کابینه تلفیقی از نیروهای باتجربه و 

جوان می تواند راهگشا باشد.
جوانگرایی به معنــای واگذاری همه امور به 

جوانان نیست اما...
عباس ســلیمی نمین، پژوهشــگر، تحلیلگر 
سیاســی و روزنامه نگار اصولگرا، نیز در این 
باره معتقد است: قطعا آقای رئیسی می تواند 
در میان همه مشــکلاتی که امروز کشــور 
با آن مواجه اســت، برای مطالبه درســت و 
بجای جوانگرایی و گردش نخبگان، تدبیری 

بیندیشد.
وی، دربــاره همــه توجیهاتی کــه در برابر 
اظهار کرد:  جوانگرایــی مقاومت می کنــد، 
جوانگرایــی قطعا به معنــای واگذاری همه 
امور به جوانان نیست اما توجه به تجربه نیز 
نباید به معنای آن باشــد کــه در این زمینه 

سرمایه گذاری نکنیم.
ســلیمی نمین افــزود: انســداد مدیریتی که 
امروز ایجاد شده به دو دهه قبل برمی گردد؛ 
زمانی که رهبر انقــلاب از همه جریان های 
سیاسی دعوت کردند نامزدهای خود را برای 
انتخابــات از میان جوان ترهایشــان انتخاب 
کنند اما متاســفانه نه تنها این مطلب مورد 
اقبال سیاســیون قرار نگرفت، بلکه به محل 

نزاع و تقابل تبدیل شد.
وی با بیان اینکه »کســانی که امروز بر سر 
کار هســتند و  پیرترین دولت پس از انقلاب 
را تشــکیل داده اند، در دودهه گذشته نقشی 
اساســی در این نزاع و انســداد داشته اند«، 
تأکید کرد: تردیدی ندارم که آقای رئیســی 
می تواند در میان همه مشــکلاتی که اتفاقا 
بخش عمده آن میراث دولت کنونی اســت، 
به این نزاع و انسداد ۲0 ساله نیز پایان دهد.

جوانگرایــی کابینــه در روندهــای ترمیمی 
ضروری است

سلیمی نمین در ادامه اظهار کرد: باید دانست 
این انســداد به این شکل از بین نمی رود که 
همه وزرای کابینه سیزدهم از دهه شصتی ها 
انتخاب شوند. این مساله به یک برنامه ریزی 
و مرکزیت فکری نیاز دارد. متولدین دهه ۶0 
و بعــد از آن باید به تدریــج در بدنه اجرایی 
کشور مجرب شده و مورد آزمایش قرار گیرند 
و پس از دو سال، در روندهای ترمیمی، وارد 

کابینه و مدیریت های کلان شوند.
وی تصریح کرد: کشــور در شرایط آزمون و 
خطا نیست. برخی مدیران جوانی که می آیند 
به دلیل کم تجربگی، بردباری و تحمل کافی 
ندارند. ما در تغییرات رسانه ملی شاهد بودیم 
برخی مدیران جوان شــبکه ها، مشــکلاتی 
را بــه وجود آوردند که حــالا چندین نیروی 
مســن نیاز داریم تا آن مسائل را حل کنند. 

ظرفیت سازی در واگذاری مسئولیت ها بسیار 
مهم است. اینطور نیست که امروز اراده کنیم 
فردی در جایی قرار گیرد و فردا ظرفیت های 

لازم در او شکل بگیرد. 
آزمون دشوار رئیسی در چینش کابینه جوان /

مدیران دهه اول کنار می روند؟
این فعال سیاسی اصولگرا، با بیان اینکه »فرد 
وقتی در موقعیت هــای کلان قرار می گیرد، 
رجوع های تملق آمیز و چاپلوســانه به او زیاد 
می شود«، گفت: خودشیفتگی در این موقعیت 
کار دســت خیلی ها می دهد. جوانترها که در 
این سال ها افراد مسن و مجرب را مانع اصلی 
رشد خود می پنداشتند که با مقاومت در برابر 
جوانگرایــی اجازه ندادنــد انتقال مدیریت ها 
در روندی درســت و منطقــی صورت گیرد، 
وقتی در این وضعیت به مدیریت می رســند 
گاهی متلاطم شده و از خودبی خود، احساس 
می کننــد فتــح کرده اند و دیگــر نیازی به 
تجربیات گذشــتگان ندارند و اتفاقا باید آنان 

را بکل از صحنه کنار بگذارند. 
ســلیمی نمین تاکید کرد که امــروز از آقای 
رئیســی می توانیم و باید این انتظار را داشته 
باشــیم که از طرفی جوانــان باتجربه و راه 
پیموده را برای حضــور در کابینه بر دیگران 
ترجیــح دهد و از طرفــی جوانان متخصص 
و توانمند را با برنامــه ریزی، به تدریج وارد 
عرصه مدیریتی در ســطح معاون و مدیرکل 
کند و بعد از دو یا ۴ ســال پس از آزمودن و 
کســب نمرات لازم، در روند ترمیم کابینه یا 
در صورت تشکیل دولت دوم، در سطح وزیر 

به کار بگیرد.
ایمانی: رئیسی چاره ای جز رفع عقب ماندگی 

ها ندارد   
ناصر ایمانی تحلیلگر و فعال سیاسی اصولگرا 
نیز معتقد اســت که ما در حوزه جوانگرایی با 
یک تاخیر بســیار زیانبار در کشور مواجهیم. 
وی در این باره توضیــح داد: واگذاری امور 
اجرایــی و غیراجرایی که بایــد در دو دهه 
گذشــته به تدریــج صورت مــی گرفت، با 
مقاومت نســل اول انقلاب مواجه شد و آنها 
نشان دادند که تمایلی به واگذاری مدیریت ها 
به نسل های بعد از خود در یک روند طبیعی 
و منطقــی با انتقال تجربیات ندارند و از آنجا 
کــه این اتفاق در یک رونــد ناگزیر انجام و 
بهرحال این سد شکســته خواهد شد، برای 

کشور زیانبار است.
وی هشت سال گذشــته را فرصتی از دست 
رفته در این زمینه دانست و گفت: دولت آقای 
روحانی در زمینه جوانگرایی بســیار کوتاهی 
کرد و نتوانست این فرایند را به تدریج انجام 
دهد و با ما حداقل 8 ســال عقب ماندگی در 

این زمینه داریم. 
ایمانی تصریح کرد: دولت آقای رئیســی چه 
بخواهــد و چه نخواهد، چــاره ای جز انتقال 
قدرت به نسل دوم انقلاب ندارد و باید در این 

زمینه دانست که به هر حال سپردن مدیریت 
به نسل جوان مقداری هزینه دارد و باید بعد 
از این تاخیرهای خســارت بار، هم پای این 
هزینه ایســتاد و هم تلاش کرد با اســتفاده 
همزمان از نسل قدیم و جدید، این هزینه را 
تا حد امــکان کاهش داد؛ همان نکته ای که 

رهبر انقلاب نیز اخیرا به آن اشاره داشتند. 
آزمون دشوار رئیسی در چینش کابینه جوان /

مدیران دهه اول کنار می روند؟
وی افــزود: اگــر می خواهیم رونــد انتقال 
مدیریت کشــور به نســل جوان بــا هزینه 
کمتری صورت گیــرد، نباید افراد باتجربه را 
در پست های صرفا مشاوره ای به کار بگیریم 
بلکه باید استفاده از مسن ترها و باتجربه ترها 
بــرای مدیران نســل جــوان، در یک روند 

برنامه ریزی شده، الزام آور شود. 
ایمانی همچنین با اشــاره به اینکه مدیریت 
کشــور تنهــا در کابینه نیســت، گفت: در 
جوانگرایی نباید همه حواس ما متوجه کابینه 
باشد. کابینه جای بســیار حساسی است که 
کمتر باید در آن ریسک کرد اما کشور ۶هزار 
مدیر دولتی دارد که این کرســی ها می توانند 
بهترین راه برای انتقال تجربیات و همچنین 
روند تدریجی انتقال قدرت و مدیریت باشند.   
مدیران دهه اول، در دهه پنجم نیز حاضر به 

انتقال قدرت نیستند
این تحلیلگر سیاسی اصولگرا، پیرشدن کابینه 
را یک عیب قطعی دانست و گفت: این عیب 
را نمی شود یک شــبه برطرف کرد. کسانی 
که در 10 سال اول انقلاب در دوران جوانی 
کشــور را با همه معایت و مزایایشــان اداره 
کردنــد، در دهه های دوم و ســوم و چهارم 
نیز تکرار شــدند و اکنــون در دهه پنجم نیز 
هنوز انتظار حضور در مدیریت و قدرت دارند. 
شکســتن این ســد، بصورت یک شبه کار 
غلطی اســت. بنظرم آقای رئیسی در کابینه 
اول خــود حتما با چند وزیــر جوان می تواند 
میانگین ســن کابینه را ۴، 5 سال کم کند و 
این روند را در صورت تشکیل دولت دوم خود 

نیز ادامه دهد.
توکلی: جوانانی را می شناسم که اگر رئیس 

جمهور بودم حتما وزیرم بودند
احمــد توکلی با وجودی کــه اعلام می دارد 
چندان اعتقادی به شــروط سنی در واگذاری 
مسئولیت ها به افراد ندارد، تأکید می کند که 
باید ترجیح نســل جوان تر و سنین پایین تر را 

مدنظر قرار داد.
این عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام و 
سیاســتمدار اصولگرا، در توضیح دیدگاه خود 
دربــاره »ضرورت ها و بایدهــا و نبایدهای 
واگذاری امــور اجرایی به متولدین دهه ۶0« 
گفت: من با شــروط ســنی از قبیل زیر ۴5 
یا بالای ۴5 ســال به صورت مطلق موافق 
نیســتم. مثــلا وزارت خارجــه کار اجرایی 
چندانی ندارد که به تحرک نیاز داشــته باشد 

و به وزیری نیازمند اســت کــه از تجربه و 
پختگی برخوردار باشــد یا معاون اول رئیس 
جمهور، حتما باید کســی باشد که به کمال 
رئیس جمهور و دولــت بیفزاید و به ویژه در 
این شــرایط باید اقتصاددان باشد. اما جایی 
مثل جهاد کشــاورزی و وزارتخانه هایی نظیر 

آن، نیازمند یک فرد جوان و سرپاست.
 این سیاستمدار اصولگرا در عین حال تأکید 
کرد: این ملاحظات البته به این معنا نیســت 
که ما بــه جوانگرایی بی توجه باشــیم. فکر 
می کنم کشور بیش از هرچیز به انتخاب بجا 
و درست با ترجیح سن کمتر نیاز دارد. دولت 
آینده حتما باید این نکته را در نظر بگیرد که 
مدیران جوان بتوانند بالا بیایند و کار را دست 

بگیرند و کم کم وارد کابینه شوند. 
آزمون دشوار رئیسی در چینش کابینه جوان 

توکلی در توضیح گفت: اگر آقای رئیســی و 
آقای محسنی اژه ای انتخاب های خوبی برای 
ریاست قوه قضاییه بوده و هستند، یک دلیل 
مهمش این است که  مدارج را طی کرده اند 
و معتقدم نباید این امتیاز را از آقای رئیسی در 

انتخاب کابینه سلب کرد. 
وی مقایســه  امروز با سال های اولیه پیروزی 
انقلاب را چندان درست ندانست و گفت: من 
خودم در هنگام وزارت کار، 30 ســاله بودم 
و البته توانســتم از پــس کار بربیایم اما باید 
دانست که آن زمان ما مشکل نونهالی انقلاب 
را داشتیم و نمی توانستیم از باتجربه های قبل 
از انقلاب اســتفاده کنیم و مشکل افراد قابل 
اعتماد و انقلابی داشتیم. از طرفی جوانان آن 
دوره، جوانان سختی کشیده ای بودند و شاید 

به مراتب از جوانان امروز، پخته تر بودند.
مشکل اصلی نفاق و معلق زدنهاست نه سن 

کابینه
 توکلی افزود: البته من ترجیح ســن را قبول 
دارم و معتقدم باید جوانترها را به میدان آورد 
و اجازه داد سلســله مراتب را طی کنند و از 
میان آنها اگر کســی برای وزارت هم خوب 
است حتما به دیگران ترجیح داشته باشد. اما 
می خواهم بگویم مشکل امروز ما خیلی ناشی 
از سن کابینه نیست. بسیاری از عملکردهای 
بد ناشــی از این است که برخی افراد در این 
سالها معلق زدند و تغییر عقیده دادند ولی این 
تغییر عقیده را اظهار نکرده اند. همواره بعد از 
پیروزی انقلاب ها و استقرار نظام، نفاق زیاد 
می شــود. البته برخی هم به دلیل سن زیاد 
و بیماری، نتوانســتند کارها را درست انجام 

دهند و اشتباهاتی داشتند. 
وی گفت: فــرد باتجربه بهتــر می داند باید 
پایش را کجــا بگذارد اما با ایــن حال باید 
بگویم مــن در همیــن لحظــه جوانانی را 
می شناسم که توانایی پذیرش مسئولیت های 
کلان در کابینــه را دارند و مــن اگر رئیس 
جمهور بودم حتما در تشکیل کابینه از حضور 

آنها استفاده می کردم.

یادداشت

رئیس جدید قوه قضاییه: 
از نقد منصفانه صاحبان نظر استقبال می کنم

محســنی اژه ای رئیــس جدید قــوه قضاییه با اشــاره به 
برنامه های خود گفت: عدل و عدالت در همه ساحت ها باید 

گسترش پیدا کند.
به گزارش روزنامه صبح امروز، حجت الاسلام والمسلمین 
محسنی اژه ای در مراسم تکریم و معارفه روسای پیشین و 
جدید قوه قضاییه اظهار کرد: از رهبر معظم انقلاب که بار 
دیگر با اعتماد به نفرات داخل دســتگاه قضایی رئیس قوه 

قضاییه را انتخاب کردند، تشکر می کنم.
وی افزود: اکنون به فضل پروردگار، ســایر قوا و همکارانم 
در قــوه قضاییه با قدرت و قوت این مســئولیت خطیر را 
دنبال خواهم کرد و از همه کســانی که در چند روز اخیر با 
اظهار محبت هایشان بنده را دلگرم کردند تشکر می کنم.

رئیس قوه قضاییه خاطرنشــان کرد: از خداوند می خواهم 

درک صحیــح شــرایط، ادراک در عمل و تــوان تحمل 
این مســئولیت ســنگین را به بنده عطا کنند و ان شاءالله 

همکاری همکاران و سایر قوا پشتیبان ما خواهد بود.
وی با بیان اینکه محور کار ما سند تحول است و  این دوره 
دوره تحــول و تعالی خواهد بــود، ادامه داد: باید با وحدت 
و یکپارچگــی تمام با مجلس، دولــت، نیروهای نظامی و 

انتظامی بتوانیم قدم های بلندی برداریم.
حجت الاســلام والمسلمین محســنی اژه ای با اشاره به 
برنامه های خود گفت: عدل و عدالت در همه ساحت ها باید 
گسترش پیدا کند. مبارزه جدی تر، قاطع تر و بدون تبعیض 
با فســاد در همه عرصه ها،  توســعه فناوری برای خدمت 
بهتر و ارزان تر، استفاده حداکثری از ظرفیت های مردمی 
برای اقدامات پیش رو باید مورد توجه قرار گیرد و سازو کار 

گسترش آزادی های مشروع ایجاد شود.
وی با اشــاره به ضرورت ایجاد ساز و کار گسترش آزادی 
های مشــروع گفت: این موضوع نیاز به سازوکاری دارد تا 
بتوانیم از این آزادی ها بیش از پیش دفاع کنیم. اگر آزادی 
های مشروع تبلیغ و گســترش پیدا کند خیلی از کارهای 

خلاف انجام نمی شود.
رئیس قوه قضاییه یادآور شــد: هنوز جا دارد مردم، خانواده 
بزرگ قوه قضاییه را آنگونه که هست بشناسند. باید از قوه 
قضاییه صیانت کامل صورت گیرد چرا که اگر کوچکترین 
لکــه ای در این قوه وجود داشــته باشــد بلافاصله دیده 
می شود. در مورد تظلم خواهان و افرادی که با قوه قضاییه 
سر و کار دارند باید تکریم صورت گیرد. باید بستری فراهم 
شــود که بشــود به این افراد سرویس مناســب داد و قوه 

قضاییه ملجا و پناه هر تظلم خواه و همه مردم باشد، تاکید 
می کنم همه مردم.

حجت الاسلام والمسلمین محســنی اژه ای گفت: باید به 
کســانی که نه زبان گفتن دارند و نه پــای آمدن، نگاه و 
کمک ویژه داشــته باشــیم. الان افرادی هستند که نمی 
توانند وکیل بگیرند و از طرفی به قانون هم آشــنا نیستند، 
این افراد تــوان پرداخت پول به وکیل و کارشــناس هم 
ندارند بنابراین ما باید نگاه ویژه ای نســبت به این قشــر 
داشــته باشــیم و در این مرحله دولت و مجلس حتما باید 

کمک کنند.
وی تاکید کرد: از همه رسانه ها و صاحبان تریبون استمداد 
کمک دارم. از نقد منصفانه صاحبان نظر استقبال می کنم و 

تقاضا دارم به ما کمک کنند و یاریمان دهند.
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هشدار سخنگوی صنعت برق درباره خاموشی های گسترده در ۳ روز آتی

جزئیات افزایش کالای اساسی دپو شده به ۶.۳ میلیون تن

سخنگوی صنعت برق با بیان این که سه روز 
بسیار گرم را پیش رو داریم گفت: روز گذشته 
نیاز مصرف به ۶5 هزار و ۹00 مگاوات رسید 
که تاکنون در صنعت برق سابقه نداشته است، 
اما با توجه به گرمای پیــش رو، احتمال این 
کــه این رقم از ۶۶ هزار مــگاوات فراتر رود، 

وجود دارد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
پاون، »مصطفی رجبی مشهدی« با اشاره به 
این که نیروگاه های کشور توان تولید بیش از 
55 هزار مگاوات را ندارند، خاطرنشــان کرد: 
هم اکنون شــاهد فاصله 11 هــزار مگاواتی 
تولیــد و مصرف برق هســتیم که این میزان 
فاصله تولید و مصــرف را باید با فعالیت ها و 
برنامه های جابجایی بار صنایع و مشــترکان 
عمده پر کنیم و یا اگر امکان پذیر نباشد، ناچار 

به اعمال خاموشی خواهیم شد.
دلایــل  درخصــوص  مشــهدی  رجبــی 
خاموشــی های خارج از برنامه شــب گذشته 
نیز اظهار داشــت: به منظور حفــظ پایداری 
شــبکه، رله های فرکانســی بکار گرفته شده 
است و هنگامی که تراز تولید و مصرف از حد 
اســتاندارد فراتر رود و امکان کنترل مصرف 
وجود نداشــته باشــد، این رله هــا به صورت 

خودکار بکار افتاده و برق تعدادی از مشترکان 
را قطع می کنند.

وی بــا عذرخواهی از مشــترکان بــه دلیل 
بروز اینگونه خاموشــی های خــارج از برنامه، 
تصریح کرد: در صورتی که رله های فرکانسی 
به درســتی عمل نکنند، شــاهد خاموشــی 
گســترده ای در کشور خواهیم بود و به همین 
دلیل به این رله ها جهت حفظ پایداری شبکه 

برق کل کشور نیازمندیم.
ســخنگوی صنعت برق در عین حال با اشاره 
به این که در روزهای گذشــته نیز تعدادی از 
واحدهای نیروگاهی در مجموع به ظرفیت ۲ 
هزار مگاوات از مدار تولید خارج شــد، یادآور 
شــد: هم اکنون تمام تاسیسات ما تحت فشار 
شــدیدی قرار دارند، بنابراین در این شــرایط 
حفظ پایداری شبکه سراسری نیازمند همکاری 

و کاهش مصرف همه مشترکان است.
رجبی مشــهدی با بیان اینکه ســال گذشته 
پیک مصرف برق 58 هــزار و ۲53 مگاوات 
بود، افزود: کمبــود بیش از 10 هزار مگاواتی 
برق با صرفه جویی و مدیریت بار قابل جبران 
است، اما ســاخت نیروگاه امری زمان بر است 
که حتی با فرض داشــتن زمان مناسب، ۲00 
هزار میلیارد تومان ســرمایه برای ساخت این 

میزان نیروگاه نیاز خواهیم داشت.
وی، رشد متعارف مصرف برق را ۴ تا 5 درصد 
عنوان کــرد و گفت: این درحالی اســت که 
امسال شاهد حداقل 1۴ درصد افزایش مصرف 
هســتیم که پاســخگویی آن به راحتی مقدور 
نیست.رجبی مشهدی از مهمترین دلایل این 
میــزان افزایش مصــرف را ناهنجاری دمایی 
توصیف و خاطرنشان کرد: در این شرایط شاهد 
افزایش یکباره و شدید دما در همه نقاط کشور 
هســتیم که باعث افزایش استفاده از وسایل 
سرمایشــی در کنار اســتفاده از سایر وسایل 
برقی می شود.وی افزایش مصرف برق بخش 
صنعتی و کشاوزی و اضافه شدن یک میلیون 
مشترک جدید به شبکه برق را از دیگر دلایل 
بالا رفتن مصرف برق عنوان کرد و افزود: این 
درحالی است که امسال شاهد پدیده ای به نام 
اســتخراج رمز ارز هم هستیم که به دو بخش 
می شوند.رجبی  تقسیم بندی  مجاز  و  غیرمجاز 
مشــهدی ادامه داد: مراکز مجاز که بر اساس 
دستور رئیس جمهور تا پایان شهریور تعطیل 
هســتند، ولی مراکز غیرمجاز اگرچه تاکنون 
بیش از 3500 هزار مرکز کشــف شده اند اما 
همچنــان نیازمند افزایش مبارزه و جمع آوری 
و شناســایی این مراکز غیرمجاز هستیم.وی 

با اشــاره به ضرورت همکاری و مدیریت بار 
توســط صنایع نیز اظهار داشت: متاسفانه در 
تعدادی از استان ها شاهد عدم همکاری صنایع 
هســتیم و همین موضوع مشکل را مضاعف 
کرده اســت، در حالی که بر اساس مصوبات 
دولــت، صنایع موظف به کاهش 50 درصدی 
مصارف از ساعت 13 تا ۲1 هستند.سخنگوی 
صنعت برق تصریح کرد: در صورت همکاری 
صنایع، ما هم در ماه های بعدی با آنها نهایت 

همکاری را خواهیم داشت.
رجبی مشــهدی تاثیر راهکارهــای مدیریت 
مصــرف را در جلوگیــری از بروز خاموشــی 

بســیار مهم و آنی عنوان کرد و اظهار داشت: 
در صورتی که مشــترکان از ســایه بان برای 
کولرهــای آبــی اســتفاده و از دور کند این 
نوع کولرهــا بهره بگیرند، شــاهد کاهش ۲ 
هزار مگاواتی مصرف بــرق خواهیم بود.وی 
همچنین خاطرنشان کرد: اگر دمای کولرهای 
گازی در کشــور به جای 18 روی ۲5 درجه 
تنظیم شــود، شــاهد کاهش 5 هزار مگاواتی 
بود.ســخنگوی صنعت  برق خواهیم  مصرف 
برق گفــت: با هر یک درجــه افزایش درجه 
ترموستات کولرگازی، 3 درصد از مصرف برق 

این نوع کولرها کم می شود.

آخرین وضعیت موجودی و کالاهای رســیده به گمرک و 
بنادر نشــان از افزایش حجم آن بیش از ۶.3 میلیون تن 

دارد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، جریان 
دپو و ترخیص کالاهای اساســی از گمرک و بنادر باز هم  
در ســال جاری با صدور مصوباتی جهت تسهیل ترخیص 
این کالا همراه بود، اما با این وجود همچنان حجم بالایی 
از ایــن کالاها دپو مانــده و کالاهای ورودی نیز بر حجم 

آن افزوده می شود.
ایــن در حالی اســت کــه از ابتدای ســال جــاری و  با 
بررســی هایی صورت گرفته ، با موافقــت رئیس جمهور 
چند مصوبه جهت ترخیص کالاهای اساســی صادر و در 
دستور کار قرار گرفت، که از اهم آن ترخیص ۹0 درصدی 
کالاهای اساســی بود و گرچه  مسئولان گمرک ایران از 
سرعت گرفتن تخلیه کالاها سخن می گویند ولی از سوی 
نسبت به رسوب حجم زیادی از کالاهای اساسی و احتمال 

فاسد شدن آن نیز هشدار داده اند.
اما تازه ترین گزارشــی که از ســوی ارونقی -معاون فنی 
گمرک ایران در رابطه با آخرین وضعیت کالاهای اساسی 
در گمرک و بنادر به ایســنا ارائه شــده نشان می دهد که 
مجموع کالاهای اساسی شــامل موجودی، پای اسکله و 
منتظر در لنگرگاه به حدود شــش میلیون و 3۹5 هزار تن 
رسیده است که از این میزان ۴.۶ میلیون تن در گمرک و 
بنادر دپو شــده و مابقی که حدود 1.8 میلیون تن است در 

شناورهای پای اسکله و یا منتظر در لنگرگاه قرار دارد، این 
در شرایطی است که مجموع موجودی و کالاهای موجود 
در شناورها در یکی دو ماه اخیر حدود 5.8 میلیون تن بوده 
اســت که نشان می دهد با وجود چرخه ورود و خروج ، بر 

حجم کالاهای مانده افزوده شده است.
جزییات گــزارش معاون فنی گمرک ایــران در رابطه با 
وضعیــت ۴.۶ میلیون تن کالای اساســی موجود در بنادر 

حاکی از آن اســت که به روال معمول بالاترین حجم در 
بندر امام خمینی )ره( با بیش از 3.۴ میلیون تن قرار دارد.

همچنین بیش از ۲8۹.۴ هزار تن در بندر شــهید رجایی، 
1۷3.1 هزار تن چابهار، ۴.۷ هزار تن آستارا، ۹۷.3 هزار تن 
فریدون کنار، ۷0 تن بندر لنگه، سه تن شهید باهنر و 8۲ 

تن در بندر خرمشهر قرار دارد.
این که از کالاهای اساســی موجود از هــر کدام چقدر در 

حال حاضر در گمرک و بنادر دپو شده معاون فنی گمرک 
می گویــد در حال حاضر ذرت با بیــش از 1.۹ میلیون تن 
بالاترین حجم کالای اساســی دپو شده در گمرک و بنادر 

را به خود اختصاص داده است.
همچنیــن 8۷8.1 هــزار تن جو، ۷۴5.۲ هزار تن ســویا، 
۴۷3.۷ هــزار تن دانه های روغنــی، 3۷5 هزار تن روغن 
خــام، ۶۹.3 هزار تن گندم، 38.۶ هــزار تن برنج، 105.1 

هزار تن شکر موجودی کالاهای اساسی است.
اما در کنار آن مجموعه ای از کالاهای اساســی توسط 53 
شــناور به بنادر رسیده که ۲1 شــناور در کنار اسکله قرار 
دارند و حاوی 3۹۶.۷ هزار تن کالاهای اساســی شــامل 
روغن، جو، گندم، ذرت، ســویا و شکر است. در 3۲ شناور 
کــه در لنگرگاه منتظر تخلیه هســتند نیز 1.3 میلیون تن 
کالای اساســی شامل ذرت، روغن، جو، سویا، گندم، شکر 

و دانه های روغنی است.
در حالی از اهم مشــکلات مربوط بــه ترخیص کالاهای 
اساسی، تامین ارز عنوان می شــود که براساس مصوبات 
اخیر ترخیص ۹0 درصدی کالاهای اساسی در سال جاری 
نیز تمدید و در دســتور کار قرار گرفت و از ســویی بانک 
مرکــزی به تازگی اعلام کرده که از ابتدای ســال جاری 
تاکنون 5.5 میلیارد دلار جهت واردات کالاهای اساســی 
تامین ارز کرده اســت، اما ظاهرا این جریان پاســخگوی 
حجم بالای کالای اساســی دپو شــده در گمرک و بنادر 

نیست.

 کاهش بیش از ۵۰ درصد خرید گندم 
در خراسان شمالی

مدیر روابط عمومی اداره کل غله و خدمات بازرگانی خراسان شمالی از کاهش بیش از 50 درصدی 
خرید گندم از ابتدای شروع فصل خرید گندم تاکنون خبر داد.به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به 
نقل از ایسنا، گفت: از ابتدای شروع فصل خرید گندم تاکنون در سال جاری مقدار 1۷ هزار و 300 
تن گندم خریداری شده است.وی افزود: این در حالی است که از اول خرداد ماه سال گذشته تا تاریخ 
1۴ تیرماه همان سال مقدار ۴8 هزار و ۶18 تن گندم خریداری شده است.پوریافر با اشاره به اینکه 
پرداختی گندم کاران استان در سال جاری تا تاریخ هشتم تیرماه به طور کامل انجام شده است، بیان 
کرد: میزان پرداختی کشاورزان استان ۶۲ میلیارد و ۷00 میلیون تومان بوده است.وی تصریح کرد: 

پیش بینی می شود طی سال جاری ۹0 هزار تن گندم از کشاورزان استان خریداری شود.

روند افزایش قیمت مرغ تا ۱۱۸ درصد
در جریان نوسان بازار مرغ، قیمت این کالای مصرفی مردم با افزایش بیش از 118 درصدی مواجه 

شده است.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، از نیمه دوم سال گذشته بازار مرغ نوسان زیادی 
پیدا کرد و هیچ گاه دستگاهی مسئولیت این افزایش شدید قیمت گوشت مرغ را برعهده نگرفت و 
همچنان هم نوســان قیمت این کالا در بازار ملموس اســت.این در حالی است که بررسی جریان 
تغییر قیمت مرغ در گزارش مرکز آمار که در رابطه با متوسط قیمت اقلام خوراکی منتشر شد نشان 
می دهد که این محصول در خردادماه سال جاری نسبت به همین ماه در سال گذشته 118.8 درصد 

افزایش قیمت داشته و حتی نسبت به اردیبهشت ماه امسال تا مرز پنج درصد گران شده است.
قیمت هر کیلو مرغ در خردادماه ســال گذشته به طور متوســط 1۲ هزار و ۴00 تومان بوده که در 

اردیبهشت  امسال تا دو برابر افزایش داشته و به ۲5 هزار و 800 تومان رسیده است.
این محصول در خرداد نیز به طور متوسط بیش از ۲۷ هزار تومان فروش رفته و حتی قیمت بالای 
31 هزار تومان هم برای آن ثبت شــده اســت.روند افزایش قیمت مرغ از تیرماه ســال گذشته تا 
خردادماه ســال جاری این گونه بوده که به طور متوسط 1۷ هزار و ۲00 تیرماه، در مرداد 1۷ هزار و 
۹00، 18 هزار و 100 شهریور، 1۹ هزار و ۲00 مهر، ۲۴ هزار و ۲00 آبان، ۲۷ هزار و 300 آذر، ۲1 
هزار دی، ۲3 هزار بهمن، ۲5 هزار و 800 اسفند قیمت خورده  و در سال جاری به طور متوسط ۲۷ 
هزار و 300 فروردین، ۲5 هزار و 800 اردیبهشت و ۲۷ هزار و 100 در خردادماه برای هر کیلو گوشت 
مرغ قیمت ثبت شــده است.در رابطه با میزان افزایش قیمت مرغ و کنترل بازار اقدامی که صورت 
گرفت، تصویب واردات مرغ با ارز ترجیحی بود که در اسفندماه مصوب شد 50 هزار تن از این کالا 
با ارز ۴۲00 تومانی وارد کشور شود و در خردادماه سال جاری نیز بار دیگر هیات دولت واردات 1۲0 
هزار تن گوشــت مرغ به کشور با ارز ۴۲00 تومان را تصویب کرد ولی تاکنون گزارشی در رابطه با 

میزان واردات از محل این مصوبات منتشر نشده است.

۵۰ میلیارد تومان پرونده تخلف برای صنوف 
تشکیل شد

معاون اتاق اصناف ایران ضمن اشــاره به افزایش بازرسی ها، گفت: ارزش ریالی پرونده های تخلف 
صنوف در 3 ماه نخست امسال بیش از 505 میلیارد و ۷80 میلیون ریال بوده است.

بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از مهر، بهنام نیک منش در مورد وضعیت بازرســی از 
اصناف طی ســال جاری، اظهار داشت: در بهار سال جاری مأموران اتاق های اصناف سراسر کشور، 
۹33 هزار و 3۷۷ بازرسی از واحدها انجام دادند.معاون بازرسی و نظارت اتاق اصناف ایران افزود: این 
در حالی است که طی بهار سال گذشته تعداد بازرسی ها ۷3۲ هزار و 51۶ مورد بود، بنابراین میزان 
بازرســی ها در 3 ماه نخست امسال نسبت به مدت مشــابه پارسال رشد ۲۷ درصدی داشته است. 
همچنین میزان بازرسی ها در سال ۹8 ۶۲0 هزار و 1۲3 مورد بوده است.وی ادامه داد: همچنین طی 
بهار سال جاری 38 هزار و ۴۴1 مورد پرونده تشکیل شد و تعداد ۴5 هزار و ۲13 مورد نیز شکایت 
دریافت کردیم که به ترتیب ۲۹ درصد و 3۶ درصد نســبت به مدت مشابه سال گذشته افزایش را 
نشــان می دهد.نیک منش تصریح کرد: البته در مورد شکایات باید اشاره شود که تخلف عدم صدور 
صورت حســاب در بهار امسال نسبت به بهار پارســال کاهش 3 درصدی و تخلف مربوط به تقلب 
کاهش ۷ درصدی داشــته است.معاون بازرســی و نظارت اتاق اصناف ایران، در مورد ارزش ریالی 
پرونده های متشکله در این مدت، گفت: ارزش ریالی پرونده ها در 3 ماه نخست امسال بیش از 505 
میلیارد و ۷80 میلیون ریال بوده که نسبت به 3 ماه نخست پارسال، 3۶ درصد افزایش داشته است.

نیک منش همچنین روز گذشته در گفت وگویی با خبرنگار مهر از برخورد با متخلفین کرونایی خبر 
داده و گفتــه بود باز بودن واحدهای گروه شــغلی ۲، 3 و ۴ تخلــف بوده و با متخلف برخوردهایی 

همچون پلمب صورت می گیرد.

ضرورت بهره مندی ایران از بازار ۳۰۶ میلیارد 
دلاری صادرات به اوراسیا

سرپرست دفتر اروپا و آمریکای سازمان توسعه تجارت ایران گفت: حجم فعلی واردات اتحادیه اوراسیا 
30۶ میلیارد دلار و حجم صادرات ایران به این کشــورها حدود یک میلیارد دلار اســت که نشان 

می دهد زمینه مناسبی برای توسعه صادرات به این کشورها وجود دارد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از سازمان توسعه تجارت ایران، »محمدرضا کریم زاده« 
با اشاره به اهمیت جنبه های مختلف برگزاری نخستین نمایشگاه اوراسیا برای کشور، اظهار داشت: 
مقامات پنج کشور عضو این اتحادیه شامل روسیه، قزاقستان، بلاروس، ارمنستان و قرقیزستان به 

همراه هیات های تجاری در این رویداد حضور خواهند داشت.
وی افزود: ســازمان توسعه تجارت ایران در راستای ارتقای سطح موافقت نامه به سطح تجارت آزاد 
در حال رایزنی است و از سوی دیگر نیز حضور فعال در توسعه تعامل با کشورهای عضو اتحادیه در 

دستور کار قرار دارد که نمایشگاه پیش رو از جمله این برنامه ها قلمداد می شود.
مدیرکل دفتر اروپا و آمریکا تصریح کرد: با توجه به حساســیت این موضوع و به منظور ثمربخش 
بــودن مجموعه تلاش ها و برنامه ها انتظار می رود فعالان اقتصادی ایران از فرصت های حاصل از 
برگزاری این رویداد حداکثر بهره را برده و با مشارکت در نشست های B۲B  پیش بینی شده در جهت 
شناخت توانمندی ها و انتقال ظرفیت های شرکت های ایرانی به طرف های عضو اتحادیه گام بردارند.

وی در مورد حضور طرف های خارجی عضو اتحادیه در این نمایشگاه اظهار داشت: علاوه بر مقامات 
دولتی کشورهای عضو، رییس شورای تجاری ایران و روسیه، عضو هیات رییسه اتحادیه اقتصادی 
اوراسیا، نمایندگان فروشــگاه های زنجیره ای، هیات تجاری از ارمنستان، روسای نمایشگاه چرم و 
کفش و اتحادیه غلات روســیه و شرکت های تولیدی از کشورهای بلاروس در زمینه خودروهای 

سنگین و شرکت ها و هیات تجاری قرقیزستان نیز در این رویداد حضور خواهند داشت.
مدیرکل دفتر اروپا و آمریکا با اشاره به وضعیت تجارت کشورهای عضو اتحادیه اقتصادی اوراسیا با 
جهان و همچنین ایران، گفت: با توجه به تنوع اقتصادی، جمعیت و ظرفیت های اقتصادی هر یک از 
این کشورها به ترتیب روسیه با ۲31 میلیارد دلار واردات در سال ۲0۲0 از بالاترین ظرفیت برخوردار 
است و در رده های بعدی نیز می توان به قزاقستان با 38 میلیارد دلار، بلاروس با ۲۹ میلیارد دلار و 

ارمنستان و قرقیزستان با ۴.5 و 3.۷ میلیارد دلار اشاره کرد.
کریم زاده خاطرنشــان کرد: حجم فعلی واردات این کشورها بالغ بر 30۶ میلیارد دلار است و حجم 
صادرات ایران به این کشورها حدود یک میلیارد دلار برآورد می شود که نشان می دهد زمینه مناسبی 
برای توســعه بازار با توجه به ظرفیت های تجاری، تولیدی، فنی و مهندســی، کشاورزی و اقلیمی 

مناسب در ایران برای فعالان اقتصادی فراهم است.
وی تاکیــد کرد: با توجه به ابلاغ وحدت رویه تجاری در بین کشــورهای عضو اتحادیه به فعالان 
اقتصادی ایران توصیه می شود به منظور پیشگیری از مواجهه با مشکلات با آگاهی از این قوانین و 
رویه ها، کالاها و خدمات خود با این قوانین تطبیق دهند تا حداکثر بهره مندی از تعامل با کشورهای 

عضو اتحادیه را داشته باشند.
نخستین نمایشگاه بین المللی اوراسیا 18 تا ۲۲ تیرماه در تهران برگزار می شود.

خبر

برزخبازارخودرو
یک کارشــناس صنعت خودرو با اشــاره به 
رکود این بــازار در ماه های اخیر میگوید که 
فروشنده و خریدار تا نهایی شدن بحث برجام 
به ســمت تعلیق معاملات پیش رفته اند، در 
حقیقت بازار خودرو به حالت برزخی در آمده 

است.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از بازار، بازارخودرو از ابتدای سال تا کنون با 
فراز و فرودهــای قیمتی فراوانی مواجه بوده 
اســت، در برخی از محصولات گروه صنعتی 
ایران خودرو و گروه خودروسازی سایپا شاهد 
رشد قیمتی 10 تا 5 میلیون تومانی در دو ماه 
گذشته بوده ایم. نوسان قیمت خودرو ناشی از 
عرضه مناسب از سوی، فشار شورای رقابت 
برای افزایش قیمت از سوی دیگر مشتریان 
را بیش از گذشــته بــا ســردرگمی همراه 
ساخته است. نگاه سرمایه ای به بازار خودرو، 
خودروها را از کالا مصرفی به کالا سرمایه ای 
بدل کرده اســت. در میان سودجویان نهایت 
بهره را از بازار خودرو برده اند و توان مشتریان 

حقیقی برای خرید به یغما رفته است.
دو سناریو در بازار خودرو

یک کارشــناس صنعت خودرو با اشــاره به 
اینکه بــازار خودرو تحت تاثیــر دو پارامتر، 
مهم ترین نوسانات را سپری می کند، گفت: 
پارامتر نخســت تغییر دولت هست که در دو 
ماه آینده دولت جدید مستقر می شود. بنابراین 
مشخص نیست چه سیاســتی برای صنعت 

خودرو در پیش گرفته شود.
پارامتر دوم بحث سیاســت خارجی اســت 
که تا پایان ماه قرار هســت برجام به نتیجه 
نهایی برسد. دو عامل مذ کور در بازار خودرو 
سیاست آن را تعیین کرده که تحت تاثیر این 
اتفاقات می توان بیان کرد بازار چه مسیری را 

در پیش خواهد گرفت.
بابک صدرایی با اشاره به اینکه توافق نهایی 
برجام چه تاثیر مثبتی خواهد داشــت، افزود: 
معتقدم بازار خودرو بــه لحاظ روانی کاهش 
خواهد یافت، اما نه در حدی که تصور داریم. 
بنابراین از نظر اقتصادی دولت مجبور هست 
جهت حفظ ســرمایه خود قیمــت ارز را در 
کانــال ۲۲ تا ۲3 هزار تومــان نگهدارد. نرخ 
ارز اگر به این میزان برســد منجربه کاهش 
بها خودرو نخواهد شــد. هرچند نباید انتظار 

داشت با توافق حاصل از برجام شرکت های 
خودرویی به کشــور سرازیر شوند، چون بازار 
در دست خودروسازان چینی خواهد بود. هم 
اکنــون فیدبک های حاصــل از این موضوع 
را دریافت می کنیم که همــه مونتاژکاران و 
تولیدکنندگان با یک یــا دو برند چینی قرار 
داد همکاری منعقد کرده اند. چینی ها به دنبال 
تامین سگمنت لوکس بازار هستند که پیشتر 
در دســت محصولات وارداتی کره ای، ژاپنی 

یا اروپایی بود.
این کارشــناس صنعت خــودرو در ادامه، 
افزود: اگر برجام به نتیجه نرســد، قیمت 
ارز افزایش که بــه تبع آن نرخ خودرو نیز 
۲0 تا 30 درصد رشد خواهد کرد. از سوی 
سیاست های دولت جدید مشخص نیست، 
به نظر می رســد سیاست  این هست که 
در چهار ســال نخست بتوانند قیمت ها را 
کنترل شده، نگه دارند. تاکنون شاهد هدف 
یا سیاست خاصی از دولت ها برای خودرو 
نبوده ایم، اصــولا دولت ها برنامه ای برای 
این صنعت نداشــته و به ادامه روند فعلی 
اکتفا می کنند. اینکه فکــر کنیم تغییرات 

بنیادی در شرکت ها  با تغییر دولت ایجاد 
خواهد شد، اشتباه است.

وی افزود: در حال حاضر مشــتریان در بازار 
خودرو منتظر هســتند کــه نتیجه دو عامل 
مذکور که پیشــتر اشــاره کردم را ببینید و 

براساس آن عکس العمل نشان دهند.
کاهش تب و تاب صف خرید

صدرایــی در پاســخ بــه ایــن ســوال که 
خودروســازان با کاهش فروش و مشــکل 
تکمیل وجه مشــتریان بــزودی مواجه می 
شــوند، گفــت: این موضــوع در جای جای 
کشور و سایر صنایع دیده می شود، فروشنده 
و خریدار به ســمت تعلیــق معاملات پیش 
رفته اند. برخی معتقد هســتند، خودرو یا هر 
کالای را نخریــد ارزان می شــود، عــده ای 
دیگر مخالف این موضوع هســتند. برای این 
موضوع تحلیل هــای مختلفی وجود دارد، در 
حقیقت می تــوان عنوان کرد که بازار خودرو 
به حالت برزخی در آمده اســت. همه منتظر 
هستند نتیجه مثبت یا منفی مذاکرات خارجی 

را ببینید سپس تصمیم گیری کنند.
این کارشــناس صنعت خــودرو در بیان این 

که بهترین زمان خرید خــودرو، چه موقعی 
اســت، ادامه داد: صنعت خودرو گره خورده 
به مباحث سیاســی بوده که خــود تاثیر در 
پارامترهای اقتصادی دارد. در شــرایط فعلی 
بازار خودرو خرید یا عدم خرید ریسک است، 
زیرا در صورت خرید ممکن هســت قیمت ها 
ناشی از تصمیمات خارجی و داخلی با کاهش 
یا افزایش همراه شــود. پیشــنهاد می کنم 
کسانی که به خودرو نیاز دارند، اکنون فرصت 
خرید اســت. هرچنــد در چند هفتــه آینده 
وضعیت مشــخص می شــود و اگر خریدی 

صورت بگیرد، مشتری متضرر نخواهد شد.
صدرایــی در پایان ضمن اشــاره به رقابت 
زودهنگام خودروهــای چینی با محصولاتی 
مانند تارا و شاهین، عنوان کرد: خودروسازان 
چینــی اکنون بــه دنبــال تصاحــب بازار 
خودروهای وارداتی در کشــور هســتند. اگر 
تحریم هــا رفع شــود و تعامــل چینی ها با 
خودروســازان خصوصی افزایش یابد، ممکن 
هست به زودی شاهد محصولات چینی برای 
رقابت با ســگمنت های پر تیراژ محصولات 

داخلی باشیم.
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معرفی مقصر اصلی حادثه واژگونی اتوبوس 
حامل خبرنگاران در صحن علنی مجلس 

اسماعیل حسین زهی گفت: اگر لایحه دولت درباره ایمنی راه ها به مجلس بیاید که آن را مورد 
بررســی قرار خواهیم داد اما اگر چنین نشــود بعد از پایان تعطیلات تابستانی مجلس و با شروع 
جلسات رسمی، این موضوع را در دستور کار خود قرار می دهیم و مسئله ایمنی راه ها را در قالب 

یک طرح تدوین خواهیم کرد.
برنا نوشت: اسماعیل حســین زهی، نایب رئیس اول کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی 
با اشاره به آخرین وضعیت ســند ملی ایمنی راه های ایران اظهار کرد: تاکنون لایحه ای در این 
خصوص به مجلس شورای اسلامی ارسال نشده است و بنده در جریان نیستم این سند در حال 
حاضــر چه وضعیتی در هیات دولت دارد قطعا اگر در دولت مــورد تصویب قرار گیرد به عنوان 

یک لایحه وارد مجلس و کمیسیون عمران می شود تا جزئیات آن را مورد بررسی قرار دهیم.
او با تاکید بر اینکه بســیاری از جاده ها در کشــور معروف به جاده مرگ هستند، افزود: واقعیت 
این اســت که برخی از جاده های کشور معروف به جاده مرگ هستند و به دلیل نداشتن ایمنی، 
میزان تصادفات در آنها بســیار بالاست مانند جاده های اســتان سیستان و بلوچستان که چون 
دوطرفه هستند اکثر ماشین ها شاخ به شاخ می شوند و سرنشینان آن یا مجروح می شوند یا فوت 
می کننــد بنابراین باید اقداماتی صورت گیرد تا این جاده ها یک طرفه شــوند و میزان تصادفات 

در آنها کاهش پیدا کند.
 زهــی از تدوین طــرح ایمنی راه ها خبر داد و بیــان کرد: از آنجایی که لوایــح دارای اهمیت 
هســتند، اگر لایحه دولــت درباره ایمنی راه ها بــه مجلس بیاید که آن را مورد بررســی قرار 
خواهیم داد اما اگر چنین نشــود بعد از پایان تعطیلات تابســتانی مجلس و با شــروع جلسات 
رســمی، این موضوع را در دســتور کار خود قرار می دهیم و مســئله ایمنــی راه ها را در قالب 
 یــک طرح تدویــن خواهیم کــرد به طورکلی مجلس شــورای اســلامی به جــد پیگیر این 

موضوع است
این نماینده مجلس شــورای اسلامی از معرفی مقصر حادثه واژگونی اتوبوس حامل خبرنگاران 
خبر داد و گفت: پیرو اتفاق تلخ و ناگواری که برای اتوبوس حامل خبرنگاران رخ داد، جلســات 
متعددی با حضور معاونین وزیر راه و شهرســازی، رئیس راهور و ســازمان محیط زیســت در 
کمیســیون عمران برگــزار کردیم تا جمع بندی خود درخصوص مقصــر اصلی این حادثه را به 
صحن علنی اعلام کنیم و مردم مقصر اصلی را بشناســند درحال حاضر کمیسیون عمران پیگیر 

این مسئله است.

افزایش بیماران هشداری برای آغاز موج پنجم 
شیوع کرونا در سبزوار است

رییس دانشگاه علوم پزشکی سبزوار گفت: افزایش تعداد بیماران مبتلا به کووید 1۹ در روزهای 
اخیر خطر موج پنجم شیوع کرونا در شهرهای غربی استان خراسان رضوی را افزایش داده است.
ایرنا نوشت: علیرضا مســلم با بیان اینکه »با گسترش سویه های جدید ویروس کرونا و کاهش 
عمل به توصیه های بهداشــتی، خیز موج پنجم شــیوع این ویروس در انتظار  شهرســتانهای 
زیرپوشــش این دانشگاه اســت« اظهار کرد: هم اینک روزانه بیش از 80 مورد ابتلای جدید به 
کرونا در سبزوار ثبت می شود که نسبت به ماههای اخیر افزایش قابل توجهی داشته است. طی 
روزهای اخیر بروز موارد مثبت، تعداد مراجعان و بستری های مبتلا به کرونا در سبزوار و مناطق 

زیرپوشش این دانشگاه افزایش یافته است.
وی افــزود: نوع جدید جهش یافته  ویروس کرونا افراد بیشــتری را درگیر می کند و به مراتب 
مســری تر و خطرناک تر از گونه های قبلی است. طی شبانه روز گذشته 18 بیمار جدید در مرکز 
آموزشــی درمانی واسعی سبزوار بستری شده اند و مجموع بیماران کرونایی بستری شده در این 

مرکز به ۷5 نفر رسیده است.
وی گفت: رعایت دســتورالعمل های بهداشتی و پرهیز از رفتارهای اجتماعی پرخطر بهترین راه 

برای مهار و مقابله با این ویروس و جلوگیری از گسترش آن است.

هشدار به عوامل سرقت کابل های مخابراتی 
و تخریب زیرساخت ها در خراسان شمالی

رئیس کل دادگســتری خراسان شــمالی با اشــاره به تعدد و تکثر مصادیق سرقت کابل های 
مخابراتی و تخریب زیرســاخت های مربوطه، این موضــوع را از جمله عوامل ایجاد نارضایتی 
شــهروندان برشمرد و با اشاره به نقش ذاتی دســتگاه قضایی در مسیر صیانت از حقوق عامه و 

پیگیری مطالبات عمومی شهروندان به عوامل مجرمانه در این خصوص به شدت هشدار داد.
روابط عمومی دادگستری خراسان شمالی نوشت: حجت الاسلام و المسلمین جعفری در نشست 
شورای حفظ حقوق بیت المال گفت: ماهیت و ابعاد مختلف این موضوع پیش از این در کارگروه 
های تخصصی و طی جلســات مهم با حضور عوامل اجرایی، امنیتی، انتظامی و اطلاعاتی ذی 
ربط و دستگاه قضایی در استان بررسی شد و برخی از متهمین اصلی نیز در همان مراحل اولیه و 
ابتدایی شناسایی و دستگیر شدند و مراتب کماکان در دست پیگیری است و به طور تبع با تداوم 

و تشدید اقدامات، متهمین دیگری نیز دستگیر خواهند  شد.
وی درباره تشریح اقدامات قضایی انجام شده در این حوزه تصریح کرد: تاکنون 150 فقره پرونده 
قضایی در این خصوص تشــکیل شــده و مراتب در شعب ویژه دادسراهای عمومی و انقلاب به 
دقت و با حساســیت مضاعف مورد رسیدگی قرار گرفته و 51 فقره از آن موارد به جلب دادرسی 
منتهی شــده و دســتگاه قضایی با اقدام و عمل به موقع به هیچ وجه اجازه نخواهد داد تا بیش 
از این روند خدمات عمومی به شــهروندان دچار اختلال شود و با  توجه به آثار سوء متأثر از این 
نوع افعال مجرمانه طبعا با مرتکبین جرم بر اســاس قانون و بدون اغماض و مماشــات برخورد 

خواهد شد. 
رئیس کل دادگســتری خراسان شمالی با اشــاره به برخی مشکلات مربوط به واگذاری اراضی 
واقع در حریم شــهرها از ســوی اداره کل راه و شهرســازی جهت اجرای پروژه های عمرانی، 
اقتصادی و ...خواســتار تقویت و تشــدید اقدامات نظارتی و مراقبتی به منظور پیشگیری از بروز 

موارد مشابه شد.
وی خطاب به اداره کل راه و شهرســازی و دیگر دســت اندرکاران مرتبط با موضوع واگذاری 
اراضی به اشخاص تأکید کرد: با تشدید نظارت ها و پایش فرایندها از بروز هر گونه سوء استفاده 
احتمالی جلوگیری کنند و قبل از هر چیز صلاحیت افراد متقاضی را به دقت احراز و سپس بطور 
مستمر بر فرایند اقدامات در راستای تحقق  اهداف مورد نظر در قرارداد ها در مواعد پیش بینی 
شــده نظارت کنند.جعفری در ارتباط عدم ایفای تعهدات اشــخاص از جمله بخش خصوصی در 
اراضی واگذار شده که مقرر بوده طبق قرارداد منعقده با دستگاه واگذار کننده در مواعد مشخص، 
تعیین تکلیف شــود؛ هشــدار داد.وی با بیان اینکه این اراضی باید در اسرع وقت به بیت المال 
مسترد شود از تعیین ضرب الأجل دو هفته ای به اشخاص مخاطب واگذاری اراضی، در خصوص 

برگرداندن داوطلبانه اراضی یاد شده به بیت المال خبر داد.
جعفری افزود: چنانچه اشــخاص مزبور پس از انقضاء موعد یاد شده این اراضی را به بیت المال 
اعاده نکنند در این خصوص پرونده قضایی تشــکیل و با عوامل تضییع کننده حقوق بیت المال 

به شدت برخورد خواهد شد.
هشدار رئیس کل دادگستری استان به عوامل سوء استفاده کننده از منابع برق استان

جعفری با اشــاره به فصل گرما و کمبود منابع آبی و مصرف بالای برق و آب در استان و برخی 
ســوء استفاده هایی که از این مجرا شکل می گیرد؛ به عوامل سوء استفاده کننده و افراد قانون 
شکن در این حوزه هشدار داد.رئیس کل دادگستری استان به شهروندان توصیه کرد: در شرایط 
خاص فعلی و با وجود مشــکلات عدیده ای که در ســطح کشور و استان وجود دارد و متأسفانه 
خاموشی های متوالی را نیز در پی داشته؛ انتظار داریم شهروندان عزیز مصرف منابع برق و آب 
را به گونه ای مدیریت کنند تا شاهد پیاپی خاموشی برق و محدودیت منابع آبی و در نتیجه  ایراد 
خســارت به زیرساخت ها نباشیم.وی قانون را فصل  الخطاب همه دانست و تأکید کرد: تمامی 
اشــخاص حقیقی  و حقوقی از هر گونه افعال خلاف قانون خــودداری کنند.جعفری همچنین 
حسب مورد از تکلیف ادارات آب منطقه ای و آب و فاضلاب و  نیز از اعمال مستمر نظارت های 
لازم از ســوی دادستان ها بعنوان مدعی العموم  در راستای شناسایی عوامل انشعاب غیرمجاز و 

تشکیل پرونده قضایی برای افراد خاطی خبر داد.

خبر 

رییس جمعیت هلال احمر:
تغییر دولت ها ارتباطی با آمادگی کشور در برابر وقوع حوادث ندارد

گفـت:  هلال احمـر  جمعیـت  رئیـس 
هلال احمـر بـه  هیچ وجـه یـک  نهاد سیاسـی 
نیسـت و بایـد آمادگـی آن در برابـر بحران ها 
تـا آخریـن لحظه قبل از اسـتقرار دولت جدید 
بـه حـد مطلوبـی بـالا باشـد، زیـرا طبیعـت 
بـا مـا هماهنـگ نمی کنـد و وقـوع حادثـه 
ارتباطـی با مسـائل سیاسـی در کشـور ندارد.
نخسـتین  در  همتـی  کریـم  نوشـت:  ایرنـا 
اضطـراری  عملیـات  ملـی  سـتاد  جلسـه 
جمعیـت هلال احمـر در محـل مرکـز کنترل 
و هماهنگـی اضطـراری جمعیـت هلال احمر 
تـوان  از  ارزیابـی کامـل  بـا هـدف   )ECC(
اینکـه  بیـان  بـا  بحران هـا،  در  هلال احمـر 
ایـن مانور در نخسـتین سـاعات کاری اداری 
برگـزار شـد، گفـت: ایـن مانـور را در اولیـن 
سـاعت صبـح که بـه  صـورت غیرمعمول رخ 
می دهـد برگـزار کردیـم و بـه همـه اعضـا 
فراخـوان حضـور دادیم تا عملیـات اضطراری 

را تمریـن کنیـم.
وی بـا بیـان اینکـه همواره علـم، تخصص و 
تجربـه افـراد در بحران هـا  باعـث مدیریـت 
بهتـر آن می شـود، گفـت: افرادی کـه در این 
سـاعت، دور میـز  مرکز کنتـرل و هماهنگی 
حضـور  ر  هلال احـم  جمعیـت  عملیـات 
دارنـد، شایسـته ترین کسـانی هسـتند کـه ما 
می توانیـم در بحران هـا روی آن هـا حسـاب 

. کنیم
مانورها یک محک واقعی برای هلال احمر 

است
رئیـس جمعیـت هلال احمـر بـا بیـان اینکـه 
هـدف از برگـزاری ایـن مانـور، ارزیابی کامل 
اسـت،  بحران هـا  در  هلال احمـر  تـوان  از 
افـزود: مانورهـا طـوری برگزار شـود تـا توان 
هلال احمـر را در آنهـا محـک بزنیـم، محک 
واقعـی بـرای انجـام مانورهـای تیرمـاه جزو 
اهداف ما اسـت کـه هماهنگی هـای لازم در 
ایـن خصـوص بـر عهـده دبیـرکل و رئیـس 

سـازمان امدادونجـات گذاشته شـده اسـت.
همتـی بـا بیان اینکه هـر فرد بایـد جایگزین 

اول و دوم بـرای حضـور در بحران ها داشـته 
باشـد، ادامـه داد: مکانیسـم برگـزاری مانـور 
بایـد به گونـه ای طراحـی شـود کـه سیسـتم 
بتوانـد افـراد جایگزیـن را تعییـن کنـد تا اگر 
افـراد امـکان حضـور نداشـتند بـه  سـرعت 
از  تلفنـی غیـر  جایگزیـن شـوند، همچنیـن 
تلفـن همـراه بـرای افـراد تعییـن شـود کـه 
امـکان دسترسـی همه جانبـه وجـود داشـته 
ثریـا  تلفـن  بـه  مدیـران  برخـی  و  باشـد 
دسترسـی داشـته باشـند تـا در هنـگام بـروز 
حادثـه و قطـع شـدن راه های ارتباطـی از آن 
طریـق بـه آن هـا دسترسـی داشـته باشـیم.

وی بـا بیـان اینکـه آمادگـی کشـور در برابـر 
وقـوع حـوادث ارتباطـی بـه تغییـر دولت هـا 
به هیچ وجـه  هلال احمـر  گفـت:  نـدارد، 
آمادگـی  بایـد  و  نیسـت  سیاسـی  یک نهـاد 
جمعیـت هلال احمـر در برابـر بحران هـا تـا 
آخریـن لحظـه قبـل از اسـتقرار دولـت جدید 

بـه حـد مطلوبـی بـالا باشـد، زیـرا طبیعـت 
بـا مـا هماهنـگ نمی کنـد و وقـوع حادثـه 
ارتباطـی با مسـائل سیاسـی در کشـور ندارد، 
اجـرا  دلیـل  همیـن  بـه  تیرمـاه  مانورهـای 

خواهـد شـد.
رئیـس جمعیـت هلال احمـر بـا بیـان اینکـه 
در ایـن مانورهـا ایرادات مشـخص می شـود، 
افـزود: جایـگاه ملـی مـا در ایـن مانـور دیده 
بـر وقـوع  بایـد همـواره فـرض  و  می شـود 
داریـم  اسـتدعا  بنابرایـن  بگذاریـم،  بحـران 
زود  خیلـی  میـزی  دور  مانـور  ایـرادات  کـه 
رفـع و مانـور بعـدی بـدون اشـکال برگـزار 
شـود، همچنیـن مرکـز کنتـرل و هماهنگـی 
 )ECC( هلال احمـر  جمعیـت  اضطـراری 
همـه  بایـد  صلـح  سـاختمان  در  مسـتقر 
امکانـات eoc سـازمان امدادونجـات را برای 
برگـزاری مانـور در اختیـار داشـته باشـد؛ این 
امکانـات هـم شـامل نرم افزارهـا، تلفن هـا و 

سـایر وسـایل ارتباطـی اسـت.
زلزله سی سخت یک تجربه موفق بود

رئیـس جمعیـت هـلال  احمر بـا بیـان اینکه 
زلزلـه سی سـخت یـک تجربـه موفـق بـود، 
دبیـرکل  سی سـخت،  زلزلـه  در  داد:  ادامـه 
حادثـه  محـل  در  سـرعت  بـه  جمعیـت 
و  نظامـی  نیروهـای  و  کـرد  پیـدا  حضـور 
بسـیار  شـکل  بـه  را  هلال احمـر  محلـی، 
عالـی پشـتیبانی کردنـد کـه بـرای مـا یـک 
تجربـه خـوب بـود و هیچ یـک از نیروهـای 
نکردنـد.  دخالـت  کار هلال احمـر  در  دیگـر 
در بازدیدهـای مسـئولان ماننـد معـاون اول 
رئیس جمهـور و آقـای رئیسـی نیـز کسـی از 

نداشـت. گلایـه ای  هلال احمـر 
هلال احمر در این دوره سخنگو داشت

همتـی بـه بعـد رسـانه ای و پوشـش اخبار در 
بحران هـا اشـاره کـرد و گفـت: در دوره های 
قبـل اگـر اتفاقی در سـطح اسـتان یـا منطقه 

ابعـاد  از  مختلـف  روایـت  چنـد  مـی داد  رخ 
و  می شـد  مخابـره  رسـانه ها  بـه  خسـارت 
هرکـس از آن چیـزی کـه خودش دیـده بود 
موضـوع را روایـت می کـرد امـا در ایـن دوره 
و بعـد از انتخـاب سـخنگوی جمعیت، معضل 

شـد. برطرف 
وی بـه لـزوم در اختیـار داشـتن وجـه نقد در 
بحران هـا اشـاره کرد و افزود: سیسـتم بانکی 
از بعدازظهـر پنجشـنبه تا صبح شـنبه تعطیل 
اسـت و ایـن احتمـال وجـود دارد کـه حادثه 
در همیـن ایـام رخ بدهـد، از ایـن رو وجـود 
وجـه نقـد بـرای رفـع امـور امـری ضـروری 
اسـت که لازم اسـت بـا هماهنگـی دبیر کل 

و خزانـه دار ایـن موضوع بررسـی شـود.
شرح وظایف اعضا یک بار دیگر مرور شود

در ادامـه ایـن جلسـه محمدحسـن قوسـیان 
مقـدم دبیـر کل جمعیـت هلال احمـر نیـز بـا 
بیـان اینکـه ایـن جلسـه نخسـتین بار اسـت 
سـتاد  جلسـه  گفـت:  می شـود،  برگـزار  کـه 
ملـی مدیریت شـرایط اضطراری بـرای اولین 
بـار برگـزار می شـود؛ بـا توجـه به اینکـه بعد 
ابعـاد  از زلزلـه بـم، عملیـات سـنگینی کـه 
بین المللـی هم داشـته باشـد نداشـته ایم، باید 
مـرور  دیگـر  یک بـار  اعضـا  وظایـف  شـرح 
شـود، ازجملـه نحـوه جمـع آوری کمک هـا، 
نحـوه اعـزام امدادگـران، فعـال بـودن همـه 
سـتاد  بـا  حـوزه  هـر  هماهنگـی  حوزه هـا، 

مربـوط بـه خـودش و دیگـر موضوعـات.
بـودن  غیرسیاسـی  بـه  اشـاره  بـا  وی 
گفـت:  هلال احمـر  جمعیـت  فعالیت هـای 
اکنون فشـار افـکار عمومـی روی هلال احمر 
وجـود دارد زیـرا تغییر و تحـولات در جمعیت 
وابسـته بـه تحـولات سیاسـی نیسـت و باید 
و  بحـران  وقـوع  بـرای  گذشـته  همچـون 
آماده باشـیم،  مانورهـا  برگـزاری  ادامـه  در 
هلال احمـر کـه نمی توانـد منتظـر جابه جایی 
دولت ها باشـد اگـر ذره ای تعلل وجود داشـته 
را  آن  مدیریـت  امـکان  بحران هـا  در  باشـد 

نداریـم.

چرادوبارهموججدیدیازکروناراتجربهمیکنیم؟

مدیرانبرقلهبیکفایتی
عظمـت  و  عـزت  بـا  را  چهـارم  »پیـک 
مدیریـت کردیـم« ایـن جملـه ای اسـت که 
اخیـرا سـعید نمکـی در رابطـه بـا مدیریـت 
انـواع موج هـای کرونـا از جمله مـوج چهارم 
گفتـه اسـت، آن هم در شـرایطی کـه تقریبا 
روند واکسیناسـیون در کشـور متوقف شده و 
از نام نویسـی اولویت هـای جدیـد هم خبری 
نیسـت. ناامیدی از وضعیت واکسیناسـیون و 
نگرانـی مـردم نسـبت به ابتـلا به گونـه دلتا 
کرونـا منجـر شـده آن هـا روانـه ارمنسـتان 
 شـوند تا بتواننـد از واکسـن های رایگان این 

کشـور اسـتفاده کنند.
مسـئولان  از  عـده ای  شـرایط  ایـن  در 
بـه  شـروع  مجلـس  نماینـدگان  و 
سـخن پراکنی هایی کرده انـد از جملـه سـعید 
نمکـی کـه منتقدان بـه شـرایط را نفی کننده 
زحمـات کادر درمـان معرفـی کـرده و بیـان 
می کنـد: »برخـی زحمت یک سـاله مدافعان 
سـلامت و سـازندگان دارو و واکسـن و... را 
نفـی می کننـد تـا یـک فـرد یـا جریانـی را 

سیاسـت زدگی!«. ایـن  بـر  ننـگ  بزننـد، 
ایـران  از خلـف وعده هـای متحـدان  فـارغ 
چـون روسـیه و چیـن نسـبت بـه تحویـل 
واکسـن کرونـا کـه مـردم را با بهتـی عظیم 
در برابـر اینکـه چـرا واکسـن ها را بر اسـاس 
زمـان مشـخص شـده در اختیـار ایـران قرار 
ندانـد، روبه رو کـرد نمکی در سـخنرانی های 
مختلفـی بـه تولیـد واکسـن کرونـا و تزریق 
آن در دوره هـای مختلف زمانـی از خردادماه 
تـا تیر و شـهریورماه اشـاره کرده اسـت حال 

آنکـه هنـوز هیـچ کـدام از ایـن وعده هـا به 
تحقـق نرسـیده اسـت، بـه طوری کـه هنوز 
نمی دانیـم واقعا واکسـن »کووبرکـت« تولید 
شـده و اگـر شـده ایـن واکسـن کجاسـت؟ 
حتـی چنـد روز گذشـته پیـام طبرسـی نیـز 
بـه ایـن موضوع اشـاره کـرده کـه نمی دانیم 
بهداشـت  وزارت  دسـت  در  واکسـن  واقعـا 
اسـت یا شـرکت تولیدکننـده؟! ایـن درحالی 
اسـت کـه وزیر بهداشـت و درمان در ششـم 
واکسـن  از  رونمایـی  مراسـم  در  و  تیرمـاه 
»نـورا« اعـلام کـرد کـه در ماه هـای آینـده 
واکسـن بـه کشـورهای فقیر هدیـه می کنیم 
و سـردار سـلامی هم تصریح کـرد: »اکنون 
آمریکایی هـا  »بـه  کـه  رسـیده  آن  زمـان 
واکسـن بدهیـم و اگـر کمبـودی دارنـد مـا 

حاضریـم بـه آنهـا کمـک کنیم«.
نمکی، این بار اسناد محرمانه رو می کند

امـا دیـروز نمکـی بـاز هـم چـون گذشـته 
تهدیـد کرده که اسـناد محرمانـه را در اختیار 
مطبوعـات قـرار می دهـد تـا همه از شـرایط 
هیـچ  کـه  سـخنانی  یابنـد  آگاهـی  کشـور 
تأثیـری بـر وضعیـت امـروز مـردم بـه ویژه 
مناطـق محروم کشـور کـه نه تنها بـا کرونا، 
بلکـه با مسـائلی چون خشکسـالی، بی آبی و 
.... چـون سیسـتانی ها روبه رو هسـتند، ندارد. 
جهانپـور،  کیانـوش  کـه  اینجاسـت  جالـب 
کشـور  سـازمان غذاوداروی  سـخنگوی 
منتقـدان بـه وضعیـت واکسـن و هزینه های 

آن را »پفیـوز« خوانـد.
نکتـه اینجاسـت کـه هر بـار وضعیـت کرونا 

در ایـران رو بـه وخامـت مـی رود مسـئولان 
شـده  ایجـاد  وضـع  مقصـر  را  مـردم  تنهـا 
می داننـد. درواقـع گویـا تنهـا عامـل شـیوع 
عـدم  کشـور  در  کرونـا  موج هـای  انـواع 
در  اسـت.  بهداشـتی  پروتکل هـای  رعایـت 
حالـی کـه نبـود واکسـن، فقـدان مدیریـت 
بـه  اعتمـاد  رفتـن  بیـن  از  تزریـق دز دوم، 
شـرایط  بـه  نسـبت  مسـئولان  گفته هـای 

بیمـاری در کشـور، بـاز بودن برخـی اماکنی 
کـه محـل تجمـع مـردم اسـت و منجـر بـه 
شـیوع بیماری می شـود و... همـه از عواملی 
اسـت کـه شـرایط کرونـا را در کشـور وخیم 

اسـت. کرده 
مجلـس  نماینـدگان  بیـن  ایـن  در  حـال 
شـورای اسـلامی نیـز همـراه با وزیر کشـور 
بـه دفاع از وضعیت نامناسـب فعلـی پرداخته 
و واکسـن را جـزو اولویت هـای فعلـی امروز 
کشـور نمی داننـد. ابوالفضـل ترابـی، عضـو 
کمیسـیون شـوراها و امـور داخلـی مجلـس 
شـورای اسـلامی گفته: »تجربه کشـورهای 
واکسیناسـیون  کـه  نشـان می دهـد  جهـان 
چنـدان مؤثـر نبـوده و اولویـت امـروز جامعه 
اولویـت  بلکـه  باشـد،  واکسیناسـیون  نبایـد 
بهداشـتی  پروتکل هـای  رعایـت  اصلـی 

ست«. ا
ترابی: شرایط انگلیس و روسیه از ایران 

هم بدتر است!  
»تجربـه  کـرده  مطـرح  گفت وگویـی  در  او 
در  واکسیناسـیون  کـه  اسـت  داده  نشـان 
در  و  اسـت  نداشـته  تأثیـری  چنـدان  دنیـا 
جمعیـت  بیشـتر  کـه  انگلسـتان  و  روسـیه 
کرده انـد  دریافـت  کرونـا  واکسـن  آن هـا 
هم اکنـون از نظـر کرونـا و تعـداد مبتلایـان 
و  دارنـد  بـدی  وضعیـت  فوتی هـا  و 
ایـران هـم بدتـر و از  آنـان   حتـی شـرایط 

 حادتر است«.
گویـا ایـن نماینـده مسـابقات فوتبـال چنـد 
وقـت اخیـر در رسـانه ملـی را ندیـده کـه 

مملـوء  خارجـی  کشـورهای  ورزشـگاه های 
بـدون  افـراد  بیشـتر  و  از جمعیـت هسـتند 
ماسـک در کنـار هـم بـه شـادی ناشـی از 

می پردازنـد. فوتبـال  بـازی 
آنچـه کـه بیـش از همه بـه نگرانی هـا دامن 
زده وضعیت مردم سیسـتان و بلوچسـتان در 
شـرایط خشکسـالی شـدید و شـیوع گسترده 
کرونـا اسـت. بی آبی، آلودگی آب ها و شـیوع 
گسـترده کرونـا منجـر شـده که سیسـتان و 
بلوچسـتان امـروز وضعیتی بسـیار اسـفبار را 
تجربـه کند. حـال آنکه باز هـم نمکی اعلام 
کرده که »عده ای در سیسـتان و بلوچسـتان 
کـه  سیستان وبلوچسـتانی  می کننـد!«  بلـوا 
بـا سـعید حریرچـی  اسـتاندار آن در دیـدار 
دغدغـه دیـده شـدن در رسـانه ها را دارد تـا 

رفع مشـکلات مـردم ایـن منطقه.
کـه  می دهـد  نشـان  شـرایط  ایـن  همـه 
مسـئولان مربوطـه در مدیریت کرونـا تقریبا 
نتوانسـتند  و  شـده اند  روبـه رو  شکسـت  بـا 
حـدود  گذشـت  از  بعـد  را  وضعیـت کشـور 
دو سـال بـه ثباتـی حداقلـی نزدیـک کننـد. 
رئیس جمهـور  کـه  اینجاسـت  پرسـش 
منتخـب چـه برنامـه ای بـرای ایـن حجم از 
مـردم  نگرانـی  و  بی اعتمـادی  سـردرگمی، 
از کرونـا دارد؟ آیـا دولـت جدیـد می توانـد 
وضعیـت امـروز کشـور را سـامان بخشـد یا 
کرونـا  از  دیگـری  موج هـای  منتظـر  بایـد 
باشـیم؟ یـا اینکـه بـه قـول آقـای بیغـش، 
نماینـده مجلـس »باید تحمـل کنیم« چون 

گانـدی؟!.   

نمکیدرسخنرانیهای
مختلفیبهتولیدواکسنکرونا
وتزریقآندردورههای
مختلفزمانیازخردادماهتا
تیروشهریورماهاشارهکرده
استحالآنکههنوزهیچ
کدامازاینوعدههابهتحقق
نرسیدهاست،بهطوریکه
هنوزنمیدانیمواقعاواکسن
»کووبرکت«تولیدشدهواگر
شدهاینواکسنکجاست؟
حتیچندروزگذشتهپیام
طبرسینیزبهاینموضوع
اشارهکردهکهنمیدانیم
واقعاواکسندردستوزارت
بهداشتاستیاشرکت
تولیدکننده؟!
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برگزاری مرحله کشوری چهاردهمین دوره 
مسابقات قرآنی مدهامتان در مشهد 

معـاون فرهنگـی هنـری سـتاد هماهنگـی کانـون هـای مسـاجد کشـور گفـت: مرحلـه 
کشـوری چهاردهمیـن دوره مسـابقات قرآنـی مدهامتـان با حضـور بیش از 80 نفـر از راه 

یافتـگان بـه مرحلـه نهایـی در مشـهد مقـدس برگـزار می شـود.
بـه گـزارش روزنامـه »صبـح امـروز« و بـه نقـل از روابـط عمومی، »سـعید سـعادتی« در 
نشسـت هماهنگـی و برنامـه ریـزی مرحلـه کشـوری چهاردهمیـن دوره مسـابقات قرآنی 
مدهامتـان با اشـاره بـه برگزاری مرحله کشـوری مسـابقات مدهامتان گفـت: در این دوره 
بیـش از1۲ هـزار نفـر نفر در رشـته های حفـظ کل، قرائت تحقیق و ترتیـل، اذان و قرائت 

تقلیـدی شـرکت کردند.
معـاون فرهنگـی هنری سـتاد هماهنگی کانون های مسـاجد کشـور با بیـان اینکه مرحله 
کشـوری ایـن دوره از مسـابقات بـا حضور بیش از 80 نفـر از راه یافتگان بـه مرحله نهایی 
در مشـهد مقـدس برگـزار می شـود، تصریح کـرد: این دوره از مسـابقات در هفت رشـته و 

در دو مقطـع بالای 1۶ سـال و کمتراز 1۶ سـال برگزار خواهد شـد.
وی افـزود: ایـن دوره از مسـابقات بـا توجـه بـه شـرایط شـیوع بیمـاری کرونـا در مرحله 
اسـتانی بـه صـورت مجـازی و آنلایـن برگـزار شـد که تجربـه جدیـدی در برگـزاری این 

مسـابقات قرآنـی محسـوب می شـد.
سـعادتی همچنیـن بـا اشـاره بـه برنامـه ریـزی های هـای صـورت گرفتـه در خصـوص 
دومیـن رویـداد ملـی فهمـا گفـت : دومیـن رویـداد ملـی فهمـا بـا رویکـرد هـای جدیـد 
تـری در حـوزه فعالیـت هـای فرهنگـی هنـری عرصـه مسـاجد طراحـی شـده اسـت، در 
ایـن رویـداد امـکان بارگـذاری فعالیـت هـای خودجـوش و ابتـکاری کانون ها نیـز فراهم 

است. شـده 
معـاون فرهنگـی هنـری سـتاد کانون های مسـاجد کشـور بـه ابعـاد و رویکردهـای جدید 
دومیـن رویـداد ملـی فهمـا اشـاره کـرد و افـزود : توجـه بـه تحقـق بیانیـه گام دوم رهبر 

انقـلاب اسـلامی از ویژگـی هـای مهـم رویـداد ملی فهما اسـت.
وی بـا بیـان اینکـه کانون هـای فرهنگـی هنـری مسـاجد بایـد بـا توجـه بـه اقتضائـات 
محلـی و منطقـه ای در فعالیـت هـای اجتماعـی نقـش آفرینـی کننـد، اظهارکـرد: رویداد 
ملـی فهما در هشـت گام طراحی شـده اسـت کـه تا امروز سـه گام از این مراحـل اجرائی 

شـده است .
گفتنـی اسـت از سـال ۹8 اولیـن رویـداد ملـی فهمـا اجرائی شـده اسـت که کانـون های 
فرهنگـی هنـری بـا شـرکت در ایـن رویداد بـر اسـاس فعالیت هـای فرهنگـی هنری در 
قالـب 3 شبسـتان و 1۲ رواق ارزیابـی و داوری می شـوند و کانون هـای برتر مورد تجلیل 

گیرند. مـی  قرار 

۴ فیلم ایرانی به جشنواره »کازان« روسیه 
دعوت شدند

هفدهمیـن جشـنواره بیـن المللی فیلم مسـلمانان »کازان« در کشـور روسـیه، میزبان چند 
فیلـم بلنـد و کوتـاه ایرانی در برنامه امسـال خـود خواهد بود.

بـه گـزارش روزنامـه »صبـح امـروز« و بـه نقـل از ایسـنا، فیلـم سـینمایی »سـامی« بـه 
کارگردانـی حبیـب بـاوی سـاجد و بـه تهیه کنندگـی مقـداد طُرفـه، در نخسـتین حضـور 
جهانـی خـود بـه عنـوان نماینـده سـینمای ایـران در بخـش مسـابقه اصلـی هفدهمیـن  

جشـنواره بین المللـی فیلـم »کازان« در کشـور روسـیه بـه نمایـش در می آیـد.
فیلـم »سـامی« توسـط کمپانـی پخـش سـینمایی »سـتاک فیلـم« بـا مدیریـت سـتار 

می شـود. پخـش  در سـطح جهـان  چمنـی گل 
»سـامی« که گفته می شـود، نخسـتین فیلم بلند سـینمایی داسـتانی عربی خوزسـتانی در 
تاریخ سـینمای ایران به شـمار می آید، از تولیدات سـینمای مسـتقل اسـت که سرگذشـت 
عاشـقانه مـردی را روایـت می کنـد که فقدان بیسـت سـاله همسـرش را باور نـدارد. باوی 
سـاجد؛ بـرای باورپذیـر جلـوه دادن فضا وآدم هـای این فیلـم، از مجموعـه ای از نابازیگران 
و بازیگـران محلـی و شـناخته نشـده، در کنـار برخـی عوامل فنـی که برای نخسـتین بار، 

تجربـه بلنـد اثر سـینمایی خـود را آزموده اند، اسـتفاده کرده اسـت.
در بخـش فیلـم هـای کوتـاه جشـنواره مسـکو هـم فیلـم »بـازی عروسـک ها« سـاخته 
مهـدی ماهایی به نمایش گذاشـته می شـود و فیلـم »کل فاطمه« سـاخته مهدی زمانپور 
و »پریـزاد« بـه کارگردانـی مهـدی ایمانـی شـهمیری نیز بـه ترتیب در بخـش فیلم های 

مسـتند بلنـد و کوتـاه این جشـنواره پذیرفته شـده اند. 
جشـنواره بین المللـی فیلـم »کازان« بـا شـعار گفت وگـوی تمدن هـا از طریـق فرهنـگ 
گفت وگـو بـا هدف تبادل تجربیات فرهنگی، هنری و سـینمایی بین روسـیه و کشـورهای 
مختلـف و بـا نمایـش آثـار بلند سـینمایی، فیلم هـای مسـتند و انیمیشـنی در روزهای 1۴ 

تـا 1۹ شـهریور ماه امسـال )5 تـا 10 سـپتامبر ۲0۲1( برگزار می شـود.

عربستان برنامه امنیتی حج ۲۰۲۱ را تایید کرد
خبرگـزاری دولتـی »اس پـی ای« عربسـتان اعـلام کـرد، ریـاض برنامـه امنیتـی بـرای 
فصـل حـج ۲0۲1 را کـه اقدامـات احتیاطـی در مقابـل کوویـد 1۹ را در نظـر می گیـرد، 

کرد. تصویـب 
بـه گـزارش روزنامـه »صبـح امـروز« و بـه نقـل از خبرگـزاری شـینهوا، ایـن برنامـه کـه 
توسـط وزارت کشـور عربسـتان سـعودی منتشر شـده قصد دارد امنیت و سـلامتی حجاج 
را تضمیـن کنـد و بـرای هـر کسـی کـه تـلاش کنـد بـدون اجـازه وارد ایـن مکان هـای 
مذهبـی شـود، جریمـه ای بـه مبلغ 10 هـزار ریـال عربسـتان )۲۶۶۶ دلار( اعمـال خواهد 

. کرد
وزارت کشـور عربسـتان سـعودی از تمامی شـهروندان و سـاکنان این کشـور می خواهد تا 

از مقـررات ویژه حج امسـال پیـروی کنند.
در همیـن حـال، افسـران پلیـس وظایـف خـود را در تمامی مسـیرهای منتهی به مسـجد 

الحـرام و دیگـر مکان هـای مقـدس انجـام خواهند داد.
عربسـتان سـعودی مـاه گذشـته اعـلام کـرد که فصل حـج ۲0۲1 تنهـا به حجـاج داخلی 
محـدود می شـود و بـه حداکثـر ۶0 هـزار تن اجـازه انجـام اعمال حـج را داده اسـت. این 
دومیـن فصـل حـج اسـت که بـه منظـور جلوگیـری از شـیوع بیشـتر پاندمی کرونـا بدون 

حجـاج خارجـی برگزار می شـود.
 

منتقد ایرانی داور فیپرشی جشنواره کنَ شد
حامـد سـلیمان زاده بـه عنـوان یکـی از داوران فیپرشـی در هفتـاد و چهارمیـن جشـنواره 

بین المللـی فیلـم کـن فرانسـه معرفـی شـد.
بـه گـزارش روزنامـه »صبح امـروز« و به نقـل از ایرنا، حامد سـلیمان زاده نویسـنده، منتقد 
و مـدرس بین المللـی سـینما بـا دعـوت رسـمی کلاوس ادِِر، دبیـر فدراسـیون بین المللـی 
منتقـدان فیلـم جهـان )فیپرشـی( روی صندلـی داوری بخـش »دو هفتـه کارگردانـان« و 

»هفتـه منتقدیـن« هفتـاد و چهارمیـن دوره جشـنواره بین المللـی فیلـم کن می نشـیند.
همـکاران او در ایـن بخـش اسـتیو سـولرِ میرالسِ از اسـپانیا و بارابـارا لورِی از فرانسـه، از 
منتقدان سرشـناس سـینمای جهـان هسـتند.پیش تر نام هایی همچون عباس کیارسـتمی، 
نیکـی کریمـی، کتایـون شـهابی و ... بـه داوری این رویـداد مهم سـینمایی جهان دعوت 
شـده بودنـد و سـلیمان زاده نخسـتین منتقـد ایرانـی  اسـت که داور فیپرشـی در کن شـده 
است.فدراسـیون بین المللـی منتقدان فیلم جهان )فیپرشـی( در سـال 1۹30 تأسـیس شـد 

و در بیـش از 55 کشـور جهـان عضو دارد.
هفتـاد و چهارمیـن دوره جشـنواره بین المللـی فیلـم کـن فرانسـه در تاریـخ 15 تـا ۲۶ تیر 

1۴00 )۶ تـا 1۷ جـولای ۲0۲1( بـه شـکل فیزیکـی برگزار می شـود.

کافه کتاب

کانون پرورش فکری رتبه سوم پرفروش ترین ناشر نمایشگاه کتاب را کسب کرد

رونمایی از سامانه استعلام آثار واجد ارزش فرهنگی  و تاریخی

کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان رتبه 
سوم »پرفروش ترین ناشران« اولین نمایشگاه 
مجازی کتاب را از سوی خانه کتاب و ادبیات 
ایران دریافت کرد. معرفی هیأت داوران بخش 
پویانمایی مســابقه فیلم نامــه و نمایش نامه 
کانون از دیگر خبرهای امروز این نهاد است.

به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به نقل 
از اداره کل روابط عمومــی و امور بین الملل 
کانون، به گفته مدیر نظارت بر چاپ و توزیع 
محصولات کانون پــرورش فکری، در اولین 
نمایشگاه مجازی کتاب تهران بیش از ۲۲00 
ناشر مشــارکت داشــتند و کانون با توزیع و 
فروش ۲3هــزار و ۴۷3 جلد کتاب به عنوان 

سومین ناشر پرفروش معرفی شد.

رضا برنگی افزود: پس از انتشــارات قدیانی و 
انتشارات افق، کانون به عنوان پرفروش ترین 
ناشــر این نمایشگاه از ســوی خانه کتاب و 

ادبیات معرفی شد.
مدیر نظــارت بر چــاپ و توزیع محصولات 
کانون تصریح کرد: ســه کتــاب تو لک لکی 
یا دارکوب؟ بــه نویســندگی و تصویرگری 
علی خدایی، بجــو بجو هیولای کتاب خواربه 
نویســندگی و تصویرگری اما یارلت و ترجمه 
مریــم فیاضــی و از ایــن طرف نــگاه کن 
به نویســندگی و تصویرگــری علی خدایی 
به ترتیب جــزو پرفروش تریــن کتاب ها در 

نمایشگاه مجازی کتاب تهران بودند.
مدیر نظــارت بر چــاپ و توزیع محصولات 

کانــون یادآور شــد کــه کانــون در بخش 
پرفروش ترین ناشــران کتاب های تألیفی نیز 
پس از انتشــارات قدیانی، سوره مهر و دفتر 
نشر معارف، رتبه چهارم را از آن خود کرد. بر 
اساس نظرسنجی های صورت گرفته از نحوه 
ارســال و پشــتیبانی کتاب های توزیع شده، 
کانون پرورش فکری در صدر ناشرانی بود که 
کمترین میزان مشــکل در ارسال و بالاترین 
رضایت مندی را نزد مخاطبــان خود در بین 

ناشران داشته است.
سی ودومین نمایشگاه بین المللی کتاب تهران 
با نخستین نمایشگاه مجازی کتاب تهران از 
اول تا دهم بهمن  13۹۹ از سوی خانه کتاب 

و ادبیات ایران برگزار شد.

معاون میراث فرهنگی وزارت میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دســتی مرجع نهایی 
تعیین آثار واجد ارزش فرهنگی  و تاریخی را 
ستاد وزارت و شورای ملی ثبت آثار دانست 
و گفت: ســامانه مجازی ســامانه مجازی 
استعلام آثار واجد ارزش فرهنگی  و تاریخی 

رونمایی خواهد شد.
بــه گــزارش روزنامه »صبح امــروز« و به 
نقل از میــراث آریا، محمدحســن طالبیان 
افزود: ســامانه مجازی اســتعلام آثار واجد 

ارزش فرهنگی  و تاریخی رونمایی و علاوه 
بر تســهیل در بررســی و اعلام آثار واجد 
پاســخگویی  فرآیند  شفاف ســازی  ارزش، 
به اســتعلامات آثار واجد ارزش فرهنگی  و 
تاریخی موجب تســریع ایــن فرآیند خواهد 

شد.
اکنــون اداره کل ثبــت و حریــم معاونت 
میراث فرهنگی کشــور، به طور منظم نسبت 
به برگزاری جلسات شــورای ملی ثبت آثار 
اقدام کرده اســت. به موجب ابلاغیه ای که 

ســال 13۹8 برای همه ادارات کل استانی 
ارسال شده  و ابلاغ دستورالعمل تعیین آثار 
واجد ارزش فرهنگی  و تاریخی از سوی وزیر 
صنایع دستی،  و  گردشگری  میراث فرهنگی، 
فرآیند مشخصی برای اعلام آثار واجد ارزش 

تبیین شده است.
معاون میراث فرهنگی وزارت میراث فرهنگی 
گردشگری و صنایع دستی گفت: با توجه به 
تصویــب قانون حمایــت از مرمت و احیای 
بافت های تاریخی کشــور، بر تکلیف وزارت 

میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی 
مبنی بر اعلام فهرســت آثــار واجد ارزش 
فرهنگی  و تاریخی به غیر از فهرســت آثار 

ملی تاکید شده است.
وی افــزود: تهیــه فهرســت های مختلف 
ذیل فهرســت آثار ملــی از تکالیف وزارت 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی 
اساســنامه ســازمان  قانــون  موجــب  به 
میراث فرهنگی کشور بوده و در این خصوص 
تحقق و انجام این وظیفه قانونی دســتگاه 

بســیار حائز اهمیت است و از این رو معاونت 
مختلف  فهرست های  کشور  میراث فرهنگی 
از جمله فهرســت آثار واجد ارزش را تهیه و 

در حال بروزرسانی آن است.
طالبیان تاکیــد کرد: مرجــع نهایی تعیین 
آثار واجد ارزش فرهنگی وتاریخی، شــورای 
ملــی ثبت آثــار اســت. آثار واجــد ارزش 
فرهنگی وتاریخی، مشــروط بــه اینکه تابع 
ضوابط حفاظتی و دارای طرح مصوب باشند، 

از امکان توسعه برخوردار هستند.

چراسلبریتیهایورزشیبهعنوانمجریوبازیگربرقابتلویزیونحضوردارند؟

نیمکتذخیرهفوتبالیستهایبازنشسته
مدتی می شود که حضور پررنگ فوتبالیست ها 
را بر قاب تلویزیون و سینما در قامت بازیگر 
و مجری شاهد هســتیم. اتفاقی که همواره 
با حواشــی و انتقــادات روبرو بــود. با تمام 
این انتقــادات اکنون شــاهد حضور پررنگ 
فوتبالیســت های »بازنشسته« در برنامه های 
صدا و ســیما به عنوان مجــری برای جذب 

مخاطب هستیم.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
ایسنا، از همان نخستین روزها که مسئولان 
تلویزیون و تهیــه کننده ها، حضور بازیگران 
به عنــوان مجری را تمهیــدی برای جذب 
مخاطب قلمداد کردند و در این مسیر به رغم 
برخی انتقادها، تا به امروز ثابت قدم هم بوده 
اند، نگاه های متفاوتی نسبت به این رویکرد 

شکل گرفته است.
برخی با اشاره به چهره های شناخته شده این 
افراد، اســتفاده از آن ها بــه عنوان مجری را 
اتفاقی مثبت بــرای نجات تلویزیونی قلمداد 
کردند که به شدت از مشکل کمبود مخاطب 
رنج می برُد. در عوض عــده ای دیگر هم بر 
این باور بودند و هســتند که حضور بازیگران 
در زمینــه اجرا، آن ها را تبدیل به چهره هایی 
تکــراری و به اصطلاح دم دســتی می کند 
که با بــر هم زدن تصویــر ذهنی مخاطب، 
کارگردان هــا را از انتخــاب آنــان منصرف 
بازیگران  این ها، همــه  می کند. علاوه بــر 
لزوما توانایی اجرا ندارند و صِرف استعداد در 
بازیگری، باعث نمی شــود تا آنها را مجری 

خوبی هم بدانیم.
ضمــن اینکه حضــور بازیگران بــه عنوان 
مجری در برنامه هــای تلویزیونی گاه برای 
مدیران صداوسیما هزینه ای سنگین تر نسبت 
به تاثیری داشته است که بر جذب مخاطبان 
دارنــد؛ به نحــوی که پس از حاشــیه های 
پیش آمده بــرای برخی بازیگــر مجری ها 
که به اخطار از ســوی شــورای نظارت هم 
منجر شــد، مدیران صداوسیما به دنبال فکر 
چاره ای بودند تا با محدود کردن حضور آنها، 
تــا حدودی بار اعتراض هــا را بر دوش خود 

ســبک تر کنند و در این مسیر شرط فعالیت 
ســلبریتی ها را بــه حضور در حــوزه کاری 

خودشان منوط دانستند.
به خاطر معروفیت عده ای را می آورند تا 

مخاطب جذب کنند
از  کاردان  داریــوش  رابطــه  همیــن  در 
پیشکســوتان رادیو و تلویزیون که سالهاست 
هم در زمینه اجرا دســتی دارد و هم بازیگر 
شــناخته شــده ای محسوب می شــود، در 
اظهارنظری که از رادیو نمایش پخش شــد، 
چنین بیان کرده است: »مشکلی که ما الان 
با آن دســت به گریبان هستیم این است که 
به خاطر معروف بودن بازیگران، بدون اینکه 
توانایی ســنجی شــود، عده ای را می آورند 
تا مخاطب بیشــتری را جذب کنند و پشــت 
این ماجرا هم شــرکت هایی هستند که برای 
کسب درآمد اسپانسر می شوند و همین باعث 
می شــود که فرد با اینکه توانایــی ندارد به 

نوعی ادای اجرا درمی آورد.«
صداوسیما می تواند کاری کند که مجریان 

تخصصی جذاب باشند
در کنــار نگاه هایی که عنوان شــد، حضور 
چهره هایی از حوزه ســینما و موســیقی در 
عرصه اجرا، با انتقادهایی از ســوی مجریان 
پیشکسوت هم همراه بوده است؛ به باور این 
افراد، در شرایطی که بسیاری از سرمایه های 
متخصص تلویزیون در حوزه اجرا در خانه های 
خود بیکار نشســته اند، اجرای برنامه ها مدام 
به سلبریتی هایی سپرده می شود که برخی از 

آنها بویی از اجرا هم نبرده اند.
 ـ از مجریان  در همین زمینه ژیلا امیرشاهی 
باســابقه تلویزیون ـ در گفت وگویی با ایسنا، 
ضمن ابــراز نارضایتــی و مخالفت در قبال 
اســتفاده از هنرمندان و بازیگران به عنوان 
مجری، اظهار کرده اســت: جالب است اگر 
ما به عنوان مجری بــه حیطه کار بازیگران 
نزدیک شــویم، ممنوع التصویر می شــویم و 
عملا این اتفاق افتاده اســت. برای خود من 
بارها پیش آمده که پیشنهادهایی برای حضور 
در تئاتر داشته ام اما از سوی مدیران تلویزیون 

چنین اجازه ای داده نشده است. اما این اتفاق 
کاملا برعکس اســت و بازیگران ســینما و 
تلویزیــون، به راحتی نقش یک مجری را در 

برنامه های تلویزیونی ایفا می کنند.
مجری برنامه قدیمی »به خانه برمی گردیم« 
در ادامه چنین مطرح کرده است: اگر اجرای 
مجریان را در حــدی نمی بینند که مخاطب 
را جــذب کند بحث دیگری اســت که البته 
سازمان می تواند کاری کند که مجریان آنقدر 
جذاب باشند که از طرق دیگر سراغ ما بیایند 
نه اینکه کم کم از گردونه تلویزیون خارج و 

روز به روز کمرنگ تر شویم.
امیرشــاهی در عیــن حــال علــت حضور 
هنرمندان و بازیگــران در اجرای برنامه های 
تلویزیونــی را دوری مخاطــب از تلویزیون 
عنوان کرده و اینکــه تلویزیون برای جذب 
و برگرداندن مخاطب، دســت بــه اقداماتی 

اینچنین زده است.
ایراد وقتی وارد است که بازیگر اجرای 

خوبی ندارد
در این میــان برخی هم نســبت به حضور 
بازیگــران در حوزه اجرا، نــگاه میانه روتری 
دارنــد و اجــرای ماهرانه را لازمــه انتخاب 
افراد می دانند و نه بازیگر یا غیربازیگر بودن 
آنان؛ به عبارت دیگر اگر بازیگری اســتعداد 
مجری گری نیز داشــته باشــد، منعی برای 
حضور او در عرصه اجرا نباید وجود داشــته 

باشد.
در ایــن رابطه ســیدمهرداد ضیایی، مجری 
برنامــه »اهالی شــب« در گفت وگویی که 
پیش تر با ایسنا داشته، اظهار کرده است: »در 
کشورهای دیگر به ویژه آن هایی که تولیدات 
تلویزیونی زیادی دارند، همیشه از هنرپیشه ها 
به عنوان مجری استفاده می شود و این، یک 
امر خیلی ساده و سابقه دار است. در ایران هم 
نمی توان به این مسئله ایرادی وارد کرد. ایراد 
وقتی وارد است که فلان بازیگر اجرای خوبی 
ندارد. این اتفاق به اینکه استفاده از بازیگران 

برای اجرا درست نیست، ربطی ندارد.«
این بازیگر به حرفهایش اضافه کرده اســت: 

بازیگری  از مجری ها هم می روند  »بسیاری 
می کنند و کسی هم ایرادی نمی گیرد. طبیعتا 
در حالت عادی استعداد و مهارت مجری های 
حرفه ای بیشــتر است، زیرا تخصصشان اجرا 
است اما اگر بازیگری بتواند این کار را درست 

انجام دهد، نمی توان به او ایرادی گرفت.«
فوتبالیست های مجری در زمین اجرا!

امــا پس از حرف و حدیث ها بر ســر اجرای 
بازیگــران، مدتی اســت که شــاهد حضور 
پررنگ فوتبالیســت های بازنشســته هم در 
تلویزیون هســتیم و البته در مواردی علاوه 
بر حوزه اجرا، در زمینــه بازیگری نیز از این 
افراد استفاده می شــود. افرادی نظیر پژمان 
جمشــیدی و مرحوم علی انصاریان که اتفاقا 
پس از مدتی آزمون و خطا در حوزه بازیگری، 
در نهایت عملکرد خوبی نیز از خود به نمایش 
گذاشــتند، از نمونه های موفــق این رویکرد 

تلویزیون و سینما هستند.
در همین رابطه مجید واشــقانی که همزمان 
در حوزه هــای اجرا و بازیگری فعال اســت، 
با اشــاره به ایفای نقش پژمان جمشــیدی 
در فیلم ها و ســریال ها در مقام یک بازیکن 
فوتبال، گفته اســت: »حتی بازیگری پژمان 
از فوتبالــش هم بهتر اســت؛  جمشــیدی 
ایــن چه ایرادی دارد اگر فــرد توانایی آن را 
داشــته باشــد. البته هنوز هم این معادلات 
هســت که می گویند بازیگر نباید همزمان با 
تخصص اصلی خود، کار اجرا هم انجام دهد 
یا بالعکس؛ چراکه در ذهنیت تماشــاگر تأثیر 
می گذارد، اما به نظر من این اتفاق صدمه ای 
نمی زند، به شــرط اینکه به کاری که انجام 
می دهید، واقف باشــید و علمش را داشــته 

باشید.«
هرچنــد در نگاه تخصصی تر به این موضوع، 
عده ای با اشــاره به اینکــه یک مجری باید 
دارای اطلاعات کافی و درستی برای همراه 
کردن مخاطب با خود باشــد، فوتبالیست ها 
و بازیگــران درجه چنــدم را از آن جهت که 
صرفا با تجربه و نــه تحصیلات به این کار 
می پردازند، برای حوزه اجرا ناکارآمد می دانند 

و بر این باور هســتند که بــرای حرکت به 
ســمت تخصص گرایی، بهتر است از حضور 
این افراد در حوزه بازیگــری و اجرا اجتناب 

شود.
ضمن اینکه ســرمایه گــذاری تلویزیون بر 
روی ایــن افراد، ســرمایه گــذاری چندان، 
قابل اعتمادی هم به نظر نمی رســد؛ چراکه 
برای مثال برخــی از اهالی فوتبال با نگاهی 
غیرتخصصــی به تلویزیون، بــه برنامه های 
رســانه ملی به مثابه نیکمت ذخیره ای نگاه 
می کنند که در روزهای خالی از پیشنهادهای 
فوتبالی، به ســمت آن روانه می شوند و حتی 
در مواردی این حضور را سکوی پرتابی برای 
فرار از انزوا و فراموشــی و حضور دوباره در 

عرصه فوتبال می دانند.
هرچند هجوم فوتبالیســت ها بــه تلویزیون، 
اغلــب پــس از قانون رســانه ای نشــده 
صداوسیما مبنی بر بکارگیری سلبریتی ها در 
حوزه تخصصی خودشــان اتفاق افتاده است 
و در نتیجــه ی آن، حضور اهالی فوتبال هم 
در اغلب مــوارد به برنامه های تخصصی این 

حوزه محدود شده است.
صداوسیما افق اصلی را فراموش نکند

به طور کلی هر ســازمان رســانه ای برای 
رســیدن به اهداف خود و رســاندن پیام به 
مخاطــب، افقی را پیش روی خود ترســیم 
می کند که صداوســیما را هــم از این قاعده 

کلی نباید مستثنی دانست.
در ایــن میان بــه دنبال ریــزش مخاطبان 
شبکه های تلویزیونی که به دلایل مختلف در 
دهه های گذشته اتفاق افتاد و همچنین قرار 
گرفتن در رقابت فشــرده رسانه ای، به نظر 
می رســد که صداوسیما مهم ترین هدف خود 
را جذب دوباره مخاطبان قرار داده اســت و 
در این مسیر زمانی به افزایش تعداد شبکه ها 
می اندیشید و حالا به جذب سلبریتی ها. با این 
همه آنچه مسلم است دستیابی به این مهم، 
نباید رسانه ملی را از افق اصلی تر پیش روی 
خــود دور کند که همان رســیدن به تعریف 

واقعی »دانشگاه« است.
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شهردار مشهد در پاسخ به سوال عضو شورای شهر اعلام کرد؛ 

تصمیم گیری درخصوص معوض زمین ۱۲ 
هکتاری پارک جنگلی طرق در کمیته مانع زدایی 

شـهردار مشـهد در پاسـخ بـه سـوال عضـو شـورای شـهر در خصـوص تحویـل نگرفتـن 
معـوض زمیـن 1۲ هکتـاری طرق، گفت: بـرای معوض زمیـن 1۲ هکتاری پـارک جنگلی 
طـرق در کمیتـه مانـع زدایـی از پـروژه های مدیریت شـهری تصمیـم گیری خواهد شـد. 
به گزارش صبح امروز، محمد رضا کلائی، روز گذشـته در یکصد و سـی و ششـمین جلسـه 
علنی شـورای شـهر در پاسـخ به سـوال حاجیان شـهری، عضو شـورا اظهار کرد: شهرداری 
از زمـان اخـذ مصوبـه کمیسـیون مـاده پنـج مذکـور در تاریـخ ۲۷ دی ۹۶ کـه مطابـق آن 
سـرمایه گـذار باید نسـبت به معرفی و تملک یـک قطعه زمین معـوض 1۲ هکتاری پارک 
جنگلـی طـرق در محـدوده مصوب شـهری اقـدام کند، این موضـوع را به صـورت جدی از 

سـرمایه گذار پـروژه پیگیری کرده اسـت.
وی افـزود: باوجـود محدودیت قطعات درشـت دانه در آن محدوده، قطعه زمین پیشـنهادی 
سـرمایه گـذار کـه تفاهم نامه اولیه آن با مالکان و سـرمایه گذار منعقد شـده بـود، طی نامه 
ای در تاریـخ ۲8مهـر ۹۷ بـه دبیرخانـه کمیسـیون ماده پنـج جهت تایید زمین پیشـنهادی 
ارسـال شـد و موضـوع در کمیسـیون مـاده پنـج مورخه 18اردیبهشـت ۹8 مطرح امـا با آن 

شد. مخالفت 
شـهردار مشـهد تصریـح کـرد: پـس از آن قـرار شـد سـرمایه گـذار تـا پایـان سـال ۹8 با 
توجه به پیشـنهاد شـهرداری بابت تسـهیل شـرایط قطعات زمین معوض نسـبت به تامین 
مسـاحت فـوق در قالـب قطعـات حداقل سـه هکتاری اقـدام کند، امـا علیرغـم پیگیری و 
پیشـنهاد دادن زمین های متعدد در بافت محدوده شـهری از سـوی شـهرداری به سـرمایه 

گـذار متاسـفانه اقدام مناسـبی از سـوی سـرمایه گذار صـورت نگرفت.
کلائـی ادامـه داد: شـهرداری مشـهد، جهـت تکریـم و حمایت از سـرمایه گـذار موضوع را 
مجددا در جلسـه کمیسـیون ماده پنج 10 اردیبهشـت ۹۹مطرح و مقررشـد تا سـرمایه گذار 
حداکثـر تـا پایـان شـهریور ماه سـال ۹۹ به عنـوان آخرین مهلـت زمانی نسـبت به معرفی 
معـوض زمیـن 1۲ هکتـاری در قالـب قطعـات ۲ هکتـاری در حـوزه هـای جنوب شـرقی، 
میانی شـرقی و شـمال شـرقی کـه محـدوده مناطق کم برخـوردار بـود اقدام کنـد، در غیر 
ایـن صـورت از ادامـه فعالیـت عمرانـی پـروژه جلوگیـری بـه عمـل آید کـه براین اسـاس 
معاونـت اقتصـادی با توجـه به اجرایی نشـدن این موضـوع اخطاریه هایی درچنـد نوبت به 
سـرمایه گـذار ابـلاغ کرد کـه آخریـن اخطاریه ۲۴ شـهریور ۹۹ برای سـرمایه گذار ارسـال 

شـده است.
وی خاطرنشـان کـرد: بـا عنایـت بـه مفـاد مصوبه کمیسـیون مـاده پنج پـروژه مذکـور در 
تاریـخ 10اردیبهشـت ۹۹ و انجـام ندادن اقدام موثر از سـوی سـرمایه گذار، سـرانجام طبق 
نامـه 1۶ مهـر ۹۹ معاونـت اقتصـادی منطقـه ۷ پروژه مذکـور با طی مراحل قانونی توسـط 

شـهرداری ایـن منطقه پلمپ شـد.
شهردارمشـهد گفـت: پـس از آن بـا پیگیـری هـای فـراوان سـرمایه گـذار پـروژه و ورود 
دسـتگاه هـای نظارتـی و قضائـی بـه پـروژه، بـرای حمایـت و مسـاعدت سـرمایه گـذار و 
جلوگیـری از بیـکاری کارگـران شـاغل در پـروژه و تبعات اجتماعی ناشـی از پلمـب پروژه، 

طبـق دسـتور مقـام محتـرم قضائـی نسـبت به فـک پلمـب آن اقدام شـد.
کلائـی افـزود: در حـال حاضر کلیه موضوعات و مشـکلات اشـاره شـده در پـروژه از جمله 
معرفـی زمیـن معـوض 1۲ هکتاری پارک طرق در دسـتور کار جلسـات کمیتـه مانع زدایی 
از پـروژه هـای کلان مدیرت شـهری با حضور نمایندگان دسـتگاه های قضائـی، نظارتی و 
سـرمایه گـذار قراردارد که اولین جلسـه آن در تاریـخ 1۲ تیرماه 1۴00 برگـزار و موضوعات 
بـه سـرمایه گـذار ارائه و مقرر شـد تصمیـم گیری در ایـن خصوص در جلسـه آینده کمیته 

مانـع زدایی انجام شـود .
وی ادامـه داد: برایـن اسـاس، بلافاصلـه بعـد از برگزاری و نهایی شـدن دسـتورات جلسـه، 
گـزارش مصوبـات ایـن جلسـه و اقدامات انجام شـده در اسـرع وقت جهت تصویـب و اخذ 

مصوبـه به شـورای اسـلامی شـهر ارائه خواهد شـد.

۵۰ هزار میلیارد ریال در دوره شورای 
پنجم برای قطار شهری هزینه شده است 

نایب رییس کمیسـیون اقتصادی شـورای اسـلامی شـهر مشـهد با اشـاره به اینکه از ابتدا 
تاکنـون ۷5 هـزار میلیـارد ریـال بـرای سـاخت و اجرای قطارشـهری مشـهد هزینه شـده 
اسـت، گفـت: 50 هـزار میلیـارد ریـال از این مبلـغ در دوره تصدی پنجمین شـورای شـهر 

مشـهد هزینه و پرداخت شـده  اسـت. 
بـه گـزارش صبح امـروز، احمد نوروزی، روز گذشـته در نطق پیش از دسـتور یکصد وسـی 
و ششـمین جلسـه علنی شـورای شـهر ، افزود: ظـرف چهار سـال اخیر توفیقـات خوبی در 

مدیریت شـهری مشـهد حاصل شد.
وی اضافـه کرد: شـورای پنجم شـهر مشـهد، شـهرداری ایـن کلانشـهر را در دوران رکود 
تحویـل گرفـت و بـا شـرایط بحرانی ناشـی از شـیوع ویـروس کرونا نیـز مواجه شـد اما با 

وجود همه اینها توسـعه در شـهر رشـد شـتابانی داشـت.
نایب رییس کمیسـیون اقتصادی شـورای اسـلامی شـهر مشـهد بـا بیان اینکـه طی چهار 
سـال گذشـته اقدامـات خوبی در حوزه شـهر انجام شـده اسـت، اظهارکـرد: اجـرای هزار و 
۴00 هکتـار جنـگل کاری، مناسب سـازی معابر و پیاده راههای مشـهد، سـاماندهی کارگران 
در ایـن شـهر، بهسـازی و توسـعه فضاهـای گردشـگری مشـهد بخشـی از اقدامـات موثر 
و موفـق مدیریـت شـهری در طـول فعالیت پنجمین دوره شـورای اسـلامی شـهر مشـهد 

بوده اسـت. 
نـوروزی تصریـح کـرد: توجـه به حقوق شـهروندی، توسـعه فضای سـبز شـهری مشـهد، 
همچنیـن اقدامـات کم نظیـر در محدوده بافت فرسـوده پیرامـون حرم مطهر امـام رضا )ع( 
و تغییـر رویکـرد در ایـن مجموعـه از بزرگ پروژه هـا بـه سـمت کوچک پروژه هـا از دیگـر 

اقدامـات مفیـد انجام شـده در این دوره اسـت.
وی ادامه داد: شـفافیت امور اجرایی نیز در حوزه شهرسـازی مشـهد در همین دوره شـورای 

شـهر اتفـاق افتاد و در قالب سـامانه های مختلـف اطلاعات پروژه ها بارگزاری شـدند.
نایب رییس کمیسـیون اقتصادی شـورای اسـلامی شـهر مشـهد، افزود: مشـکلات پروژه 
هـای بـزرگ اقتصـادی مشـهد نیـز در ایـن دوره رفع شـد و همچنیـن اقدامات توسـعه ای 

خوبـی در حـوزه بافـت فرسـوده پیرامـون حـرم مطهـر رضوی انجام شـد. 
نـوروزی در ادامـه گفـت: البتـه در کنـار ایـن موفقیتها نتوانسـتیم برخـی از کارهایـی را که 
بـه دنبالـش بودیـم از جملـه پهنبه بندی حریم شـهر مشـهد، طرح بلندمرتبه سـازی شـهر، 
طـرح تفصیلـی بافـت پیرامون حـرم مطهر امـام رضـا )ع( و پروژه های مکمل زیـارت را به 
سـرانجام برسـانیم که امیدواریم اعضای ششـمین دوره شـورای اسـلامی شـهر مشهد این 

مـوارد را پیگیـری کنند و به سـرانجام برسـانند
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مدیـر عامـل سـازمان فردوس ها شـهرداری مشـهد از بهسـازی قبور مطهر شـهدای 
آرامسـتان نوده در حاشـیه شـهر خبرداد. 

بـه گزارش صبح امروز، حجت الاسـلام حسـین مهـدوی دامغانی در مراسـم رونمایی 
از بهسـازی قبـور مطهـر شـهدای آرامسـتان نوده در حاشـیه شـهر که با حضور سـید 
مجتبـی منتظـری معاون شـهردار و رییـس سـازمان اجتماعی و فرهنگی شـهرداری 
مشـهد، سـردار یوسـفعلی زاده رییـس بنیـاد حفـظ آثـار و نشـر ارزش هـای انقـلاب 
اسـلامی و جمعـی از مدیـران شـهری برگزار شـده بود، اظهـار کرد: یکـی از کارهایی 
که سـال گذشـته موفق به انجام آن شـدیم، بهسـازی قبور مطهر شـهدا در آرامستان 

های شـهر است.
وی افزود: بهسـازی قبور شـهدای آرامسـتان جواد الائمه به مناسـبت آزادسـازی خرمشـهر انجام شـد و امروز نیز به مناسـبت 

روز شـهرداری هـا عـرض ادبی به مقام شـهدا کـرده ایم.
مدیـر عامـل سـازمان فردوس ها شـهرداری مشـهد بیـان کرد: هرچه از جایگاه رفیع شـهدا سـخن بگوییم کم اسـت مخصوصا 
شـهدایی کـه مـزار آنـان در شـرایط خاصـی قـرار گرفتـه و مدفـن آنـان کمتر مورد توجه اسـت، شـاید این بهسـازی ها سـبب 

حرکتـی شـود تـا توجه مـا به این عزیزان بیشـتر شـود.
مهدوی دامغانی خاطرنشـان کرد: همانگونه که در کوهسـنگی و دانشـگاه مزار شـهدا مورد توجه قرار گرفته و فضایی معنوی را 
خلـق کـرده، امیدواریـم با بهسـازی های صورت گرفته بتوانیم خدمت ناچیزی به شـهیدان و خانواده معزز شـهدا داشـته باشـیم 

و اقدامـات مـا مورد قبول خدا و برکات آن شـامل همه دسـت اندکاران شـود.
وی خاطر نشان کرد: امیدوارم توفیق این را داشته باشیم که ضمن ترویج فرهنگ ایثار و شهدا، پیرو راه شهیدان باشیم.

مدیرعامل ســازمان فاوا شهرداری مشــهد از طراحی سامانه ای هوشمند با هدف رفع 
مشــکل آب گرفتگی معابر شهری خبر داد. به گزارش صبح امروز، محمدجواد رجائیان 
با اعلام این خبر اظهار کرد: سامانه هوشمند »کنترل و مانیتورینگ ایستگاه های پمپاژ 
تقاطعات غیرهم سطح« با هدف پیشگیری از آب گرفتگی تقاطعات غیرهم سطح و معابر 
اصلی شهر و نیز افزایش سرعت عمل در این زمینه طراحی شده و با آغاز به کارگیری 
آنها از ابتدای سال جاری در سطح شهر، تا کنون در 1۶ نقطه عملیاتی شده است.وی 
با اشاره به مزایای استفاده از این سامانه برای افزایش تاب آوری شهر در شرایط خاص 
آب و هوایی افزود: با اســتفاده از این سامانه وضعیت و نحوه عملکرد تأسیسات انتقال 
آب در تقاطعات غیرهم سطح به صورت لحظه ای قابل پایش و ارزیابی است؛ در نتیجه 

ضمن اطمینان از صحت عملکرد سنسورها، پمپ ها و سایر تجهیزات مربوطه، در صورت بروز مشکل، مناطق شهرداری به عنوان 
بهره برداران این سامانه می توانند پیش از آن که این مسئله منجر به آب گرفتگی معابر شود، نسبت به رفع آن اقدام کنند.مدیرعامل 
ســازمان فاوا شهرداری مشهد بیان کرد: در تقاطعات غیرهم سطح شهر، مخازن زیرزمینی وجود دارد که به کانال های انتقال آب 
متصل اســت. در هنگام وقوع بارندگی، آب از طریق مسیر پیش بینی شده منتقل می شود تا موجب آب گرفتگی نشود. با این حال 
برخی اوقات به دلیل عدم عملکرد صحیح سنسورها، پمپ ها و یا بخش های دیگر این سیستم، انتقال آب به خوبی صورت نمی گیرد.
رجائیان با تأکید بر افزایش سرعت عمل با استفاده از سامانه جدید خاطرنشان کرد: با طراحی و به کارگیری این سامانه هوشمند، 
پیش از آن که وقوع آب گرفتگی، بروز مشکل در سیستم پمپاژ آب را نشان دهد، این امر از طریق سامانه مذکور تشخیص داده و 
اقدامات لازم برای رفع آن انجام می شــود. طراحی و پشتیبانی از این سامانه به درخواست معاونت عمران، حمل و نقل و ترافیک 
شهرداری مشهد و توسط سازمان فاوا شهرداری مشهد انجام شده است و بخش مدیریت بحران شهرداری نیز به آن دسترسی دارد.

رونماییازبهسازیقبورمطهرشهدایآرامستاننودهدرحاشیهشهر حلمشکلآبگرفتگیمعابرباطراحیسامانهایهوشمند
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روزنامــه مصاحبــه با 
حسن موحدیان، یکی 
شــورای  منتخبان  از 
ششم شــهر مشهد به 
این  چاپ رســید که در 
مصاحبــه مفصــل بــه 
قانون  و  شهردار  انتخاب 
جدیــدی که بــرای این 
و  دست  بســیار  انتصاب 

پاگیر است پرداختیم.
هیئــت وزیــران در ســال 13۹۷ آیین نامه 
اجرایی شــرایط احراز تصدی سمت شهردار  
را به تصویب رســانده است که با اجرای این 
آئین نامه بســیاری از گزینه های شهرداری 
مشــهد امکان نشســتن روی این صندلی 
خدمــت را ندارند. به گفته حســن موحدیان 
عضو منتخب شــورای اسلامی شهر مشهد 
در دوره ششــم این آئین نامه شورای ششم 

را برای انتخاب شهردار محدود کرده است.
در ایــن آیین نامه آمده شــخصی که در 
جایگاه شهردار کلان شهرها مانند مشهد 
قرار می گیرد بایستی ۹ سال سابقه کار در 
ســطوح مدیریتی ارشد) استاندار، فرماندار، 
نماینده مجلس و هیئت وزیران و کارهای 
ستادی( داشته باشد که این شرایط انتخاب 
شهردار برای کلان شهرها به ویژه مشهد 
را با یک چالش جدی روبرو کرده چرا که 
انتصاب در چارچوب ایــن مصوبه قانونی 
قطعــا یک فرد غیربومی بــوده و با بیانیه 
گام دوم انقلاب مبنــی بر جوان گرایی در 

مدیریت اجرایی در تضاد است.
این چالش مهم بســیاری از اعضای شورای 
شهر جدید را نیز به این سمت و سو کشانده 

تا این مصوبه را ابطال کنند.
برای بررســی بیشتر به سراغ دو نفر دیگر از 
اعضای منتخب شورا و شهردار سابق مشهد 

رفتیم گزارش صبح امروز را می خوانید.

توازن در انتصاب شهردار
منتخب شــورای ششم مشــهد می گوید: با 
توجــه بــه پیگیری های من برای رســیدن 
به منشــا اصلی وضــع این قانــون، به این 
اصل رســیدم که قانون گذار بــه جهت رفع 
شلختگی های موجود در انتخاب شهردارها به 

وضع این قانون پرداخته است.
با  حجت الاســلام منصوریــان در مصاحبه 
خبرنگار صبح امــروز پیرامون مصوبه هیئت 
وزیران در ســال ۹۷ مبنی بر وضع قوانینی 
در جهت انتخاب شهردار می افزاید: شوراهای 
هر شهرســتان و شــهری  بــدون توجه به 
این شاخصه  ها شــهرداری را معرفی کرده و 
این گونه توازن انتصاب شهردار در شهرهای 
کوچک و بزرگ رعایت نشده و گاها در برخی 
از کلان شــهرها در قبل از سال ۹۷، شوراها 
شخصی با سابقه اجرایی یک ساله در بخش 
خصوصی را به عنوان شهردار انتخاب کردند.
وی ابــراز می کند: هئیت وزیران کشــور به 
جهت رفع شلختگی های انتصابی از این قبیل 
و سرو ســامان گرفتن انتخاب شهرداران به 

وضع این آیین نامه پرداختند.
منصوریــان تبیین می کند: بر اســاس 
این مصوبه قانونی، شــهرها تیتربندی 
شــده و برای هرکــدام از تیتربندی ها 
ســطوح مدیریتی نیز در نظر گرفتند و 
به جهت این قانون شهرهایی با جمعیت 
بــالای یک میلیون نفر، چون ســطوح 
مدیریتی میان رده در شهرهای کوچک 
استفاده شده، تنها سطح مدیریتی برای 
کلان شهرها، سطح مدیریتی ارشد است 
که نگاهــی ســخت گیرانه در انتصاب 

است.
مدیران ارشد به نوعی مجتهد هستند 

وی اضافــه می کند: در کشــور مــا مدیران 
ارشد به نوعی مجتهد مدیران اجرایی کشور 
محســوب می شــود که این نگاه و مصوبه 
سبب از بین رفتن شــلختگی و نامنظمی ها 

شده است.
منتخب شورای ششم مشهد تصریح می کند: 
اگر چه انتصابات بایستی در چارچوب قانون 
باشــد اما نباید فراموش کــرد که علاوه بر 
قانون و مصوباتش ما یک اســناد بالادستی 
ماننــد بیانیــه گام دوم انقــلاب داریم که 

تقدسش از این آیین نامه ها بیشتر است.
وی اذعان می کند: انتصاب یک مدیر ارشــد 
به عنوان شــهردار مشهد که با کیلومترها از 
تهران و پایتخت فاصله داشــته بسیار سخت 

و ناعادلانه است.
منصوریــان توضیح می دهــد: انتصاب یک 
مدیر ارشد برای شهر مشهد با این مختصات 
جغرافیایی و هویت رضایی بسیار سخت و کم 
است چرا که شهردار مشهد بایستی به هویت 
رضوی و تمدن اصیل اســلامی آگاه باشد و 

بومی این شهر نیز باشد.

مجبور در انتخاب شهردار
مصوبــه  چنیــن  می کنــد:  ابــراز  وی 
سخت گیرانه ای عملا مارا در انتخاب محدود 
و به نوعی مجبور می کند چرا که شــخصی 
با این مشــخصه ها بسیار محدود است و این 
مصوبه بیشتر شــورا را به انتخاب غیر بومی 
ســوق می دهد که مطالبات مردمی در تضاد 
اســت چرا که مردم از ما انتصاب یک مدیر 

جوان و بومی انتظار دارند.
منتخب شورای ششــم مشهد می گوید: این 
نگاه و مصوبه برای شــهر مشهد مشکلات 
عدیده ای را به همراه می آورد و به طور حتم 
و یقیــن قانون گذار در زمان وضع این قانون 

مشهد را از نظر نگذرانده است.
این قانون باید ابطال شود

وی اظهار می کند: با توجه به شــاخص های 
گفته شــده که قانون گذار وضع کرده ما در 
شهر مشهد، قدرت انتخاب نداریم و با توجه 
به اهمیت این موضوع و همچنین زمان کمی 
که تا انتخاب شهردار باقی مانده است و زمان 
اصــلاح این قانون در این زمــان کم وجود 
نــدارد؛ پس ما به دنبال ابطــال این مصوبه 
هستیم تا شرایط برای انتصاب شهردار بهبود 
پیدا کند.منصوریان بیان می کند: ابطال یک 
فرآیند مشخص دارد و برای انجام این فرآیند 
من با فراکســیون بیانیــه گام دوم انقلاب 
دیداری داشــته و طی این دیــدار با توضیح 
مشــکلات این مصوبه که عدم انتخاب یک 
مدیر جوان مهم ترین ان اســت، خواســتار 

ابطال این مصوبه شدم.
هم چنین شهردار ســابق مشهد در این باره 
می گوید: این مصوبه بایســتی در شهرهایی 
با درجه پایین تر مناســب اجرایی بشود و در 
انتصاب شــهردار برای کلان شــهرها نگاه 

سخت گیرانه تر از این ضرورت دارد.
ســید محمد پژمان اضافه می کند: به عقیده 

من افــرادی باید در جایگاه شــهردار کلان 
شهرها قرار بگیرند که سابقه 15 ساله کار در 
شهرداری و یا مشاغل مرتبط داشته باشند در 

غیر این صورت شهر زیان می بیند.
ســابقه 15 ســاله مرتبط با کارهای اجرایی 

شهری
وی تصریــح می کند: اگر فــردی با غیر این 
شرایط به شهرداری یک کلان شهر منصوب 
شــود قطعا تحول اساسی و تغییرات بنیادین 

مثبتی را در آن شهر شاهد نخواهیم بود.
پژمان اظهار می کند: شــهر یک موجود زنده 
و پویا بوده و دارای پارامترهای متعددی بوده 
و مجموعــه ای از پارامترهای یک جامعه را 
درون خود شــامل می شــود و زندگی مردم 
تحت تاثیر ایــن مدیریت قرار می گیرد و اگر 
شــهردار از عیار بالا و ســابقه کافی اجرایی 
برخوردار نباشد به طور حتم نمی تواند در اداره 

شهر موفق عمل کند.
جوان ها از شهرهای خرد شروع کنند!

وی تذکر می دهــد: نیروهای جوان تر اگر به 
دنبال جایگاه شــهردار کلان شهرها هستند 
بایســتی ابتدا از شــهرهای کوچک تر شروع 
کــرده و عیار خود را بالا ببرنــد و به تجربه 

مدیریتی خود اضافه کنند.
پژمان خاطر نشــان می کنــد: جوانی به فکر 
و اندیشه نیســت چرا که از گذشته ها معنای 
جوانی اندیشــه و تفکر خــام و نپخته بوده و 
منظــور از جوان گرایی نشــاط و شــادابی و 
انرژی سرشــار و فراوان و انباشته بودن امید 

که نیروی محرک است مد نظر است.
مغایرت با جوان گرایی

هم چنین مجید طهوریان عســکری، دیگر 
منتخب شورای ششم مشهد در این خصوص 
می گوید: این مصوبه از دو جهت قابل بررسی 

است.
با  مجید طهوریــان عســکری در مصاحبه 
خبرنگار صبح امــروز پیرامون مصوبه هیئت 
وزیران در ســال ۹۷ مبنی بر شرایط انتخاب 
شــهردار اضافه می کند: این مصوبه با بیانیه 
گام دوم انقلاب و جوان گرایی کاملا مغایرت 

دارد.
وی مصوبــه ســال ۹۷ را این گونه توضیح 
می دهد: متن صریح این مصوبه این است که 
در کلان شهرها و شهرهایی با جمعیت بیش 
از یک میلیون نفر، شــهردار منتخبی بایستی 
حداقل ۹ ســال سابقه مدیریت ارشد در نظام 

را داشته باشد.
بر اســاس تفاسیر  ابراز می کند:  عســکری 
قانون، مدیریت ارشد از رده استاندار و نماینده 
مجلس به بالا بوده و به این شــکل طبیعی 
است که افراد جوان با ۹ سال سابقه مدیریت 
ارشد در نظام بســیار کم بوده و این تبصره 
کلان شــهرها را در انتخاب شــهردار جوان 

بسیار محدود می کند.
وی بیان می کند: اما این مصوبه از این منظر 

که شهردار کلان شــهرهایی مانند مشهد و 
تهران و تبریز و ... قطعا نباید فرد کم تجربه ای 

باشد قابل بررسی و تحلیل است.
افراد کم تجربه خارج از گردونه انتخاب

منتخب مردم در شورای ششم اظهار می کند: 
این فاکتور به مسئولین مربوطه کمک کرده 
تا افراد کم تجربه را از گردونه نگاه و انتخاب 
دور کننــد و می توان ایــن منظر و تحلیل را 
بــه عنوان نکته مثبــت و مزیت این مصوبه 

برشمرد.
وی می گویــد: اگر ممکن بود که متن قانون 
به نحوی تصحیح شود که از ظرفیت جوانی 
نیز در انتخاب شهردار بهره ببریم این مصوبه 

کامل و جامع بود.
عسکری بیان می کند: البته از منظر حضرت 
اقا، ملاک من برای جوانی ســن نیســت و 
شهید سلیمانی از دیدگاه من جوانی است که 
در صورت برگشــت به  گذشــته باز هم اورا 

به فرماندهی سپاه قدس منصوب می کردم.
وی خاطر نشــان کرد: این مصوبه و لایحه 
جنبه هــای مختلفــی دارد که بایــد تمامی 
جوانب آن را در نظــر گرفت؛ نه صرف نگاه 
جوان گرایی و نه صرف دیدگاه کم تجربگی 

باید مد نظر قرار نگیرد.
شهردار جوان 

منتخب مردم در شــورای ششم شهر اضافه 
می کند: اگرچــه مایل به انتخاب شــهردار 
جوان هستیم اما قطعا شورای جدید، انتخاب 
شــهردار را با توجه بــه قانون و در چارچوب 
قانونــی دولت بــر می گزیند و امید اســت 
شــهرداری جــوان و خبــره و دارای روحیه 

جوان گرایی و جوانی منتخب شود.
در پایان امید اســت که مســئولین مربوطه 
منتخبین شــورا را در راه ابطال این مصوبه 
همراهی کنند تا بازهم بتوانیم از یک شهردار 
جــوان و پرانرژی و موفق برای اداره شــهر 

مشهد بهره ببریم.

منصوریان:اگر
چهانتصاباتبایستیدر
چارچوبقانونباشداما
نبایدفراموشکردکه
علاوهبرقانونومصوباتش
مایکاسنادبالادستی
مانندبیانیهگامدوم
انقلابداریمکهتقدسآن
ازاینآییننامههابیشتر
است

پژمان:نیروهای
جوانتراگربهدنبال
جایگاهشهردارکلان
شهرهاهستندبایستی
ابتداازشهرهای
کوچکترشروعکردهو
عیارخودرابالاببرندو
بهتجربهمدیریتیخود
اضافهکنند

عسکری:اگرچهمایل
بهانتخابشهردارجوان
هستیماماقطعاشورای
جدید،انتخابشهردار
راباتوجهبهقانونودر
چارچوبقانونیدولت
برمیگزیندوامیداست
شهرداریجوانوخبرهو
دارایروحیهجوانگرایی

وجوانیمنتخبشود



7
سه شنبه 15  تیر 1400/   سال سوم  /   شماره 975

Vol.3.No.975 / July .6.2021

www.sobhe-emrooz.ir
sobhe.emrooz.news@gmail.com

ی
زش

ور

خبر

شمارش معکوس برای رویداد بزرگ؛

»تهران« بی نشان از »توکیو«
شــمارش معکوس برای برگزاری بزرگ ترین و فراگیرترین رویداد ورزشــی جهان به زیر سه هفته 
رسیده اما هنوز در پایتخت و سایر شهرها نشانی از این رویداد و ورزشکاران اعزامی کشورمان به آن 
دیده نمی شود.به گزارش خبرنگار مهر، اول مردادماه با برگزاری مراسم افتتاحیه سی و دومین دوره 
بازی های المپیک در توکیو افتتاح می شــود تا رقابت حدود 11 هزار ورزشکار شرکت کننده در آن 
برای دستیابی به 105۶ مدال پیش بینی شده آغاز شود.ایران یکی از ۲0۶ کشور حاضر در این رویداد 
اســت که از دو سال پیش )اردیبهشت ماه ۹8( با کسب اولین سهمیه کاروان خود را برای اعزام به 
توکیو تشکیل داد و طی این مدت با وجود موانع کرونایی به تعداد سهمیه های خود آنقدر اضافه کرد 
که رکورد کاروان اعزامی به ریو را به لحاظ تعداد رشته و سهمیه - حتی در بخش بانوان- شکست. 
تا دو هفته دیگر هم نخســتین گروه ورزشکاران ایرانی برای حضور در المپیک، تهران را به مقصد 
توکیو ترک می کنند تا به صورت رسمی هفدهمین حضور ورزش ایران در المپیک به ثبت برسد.این 
در حالی است که جز جامعه ورزش و نهایت برخی نهادها و مدیران متصل به آن، شاید کمتر کسی 
از این رویداد و اهمیتش مطلع باشد به خصوص که در فضای شهری هم کمتر اقدامی برای المپیکی 
شــدن انجام شده است.حال و هوای تهران در فاصله کمتر از سه هفته مانده به آغاز المپیک اصلا 
المپیکی نیست در حالیکه وعده داده شده بود که برای حضور در بازی های توکیو، فضای پایتخت 
کاملا المپیکی می شــود، حتی این مهم یکی از محورهای مورد تاکید در ســتاد فرهنگی المپیک 
توکیو بود که برای نخستین بار در تاریخ المپیکی ورزش ایران شکل گرفت تا فعالیت های فرهنگی 
کاروان اعزامی به این دوره بازی ها متمایزتر از هر دوره دیگر انجام شو.البته به خاطر کرونا و شیوع 
و گستردگی این ویروس در عمل انجام بسیاری از فعالیت های پیش بینی شده در این ستاد به بن 
بســت خورد اما به هر حال قرار بود فعالیت های فرهنگی در رابطه با کاروان المپیک با نصب 300 
بیلبورد با موضوع المپیک و قهرمانان ایرانی حاضر در آن در ســطح تهران آغاز شود. این موضوعی 
بود که در نشست 1۷ خردادماه مسئولان کاروان المپیک به آن اشاره شد اما تا به امروز هیچ المان و 
نشانی از المپیک و حضور در آن را نمی توان در سطح شهر مشاهده کرد.حتی خیابان سئول که محل 
استقرار وزارت ورزش و کمیته ملی المپیک و رفت و آمد روزانه خیلی از مسافران توکیو است، هنوز 
طبق وعده های داده شده آنطور که انتظار می رفت، به بیلبوردهایی با تصاویر ورزشکاران اعزامی به 
توکیو مزین نشده است. البته طی دو - سه هفته گذشته پوسترهایی از این قهرمانان بر روی دیواره 
های کناری سئول )دیواره های مجموعه انقلاب( نصب شد اما نه آنگونه که در تیررس باشد و جلب 
مخاطب کند به همین دلیل تصمیم به برداشتن آنها گرفته شد اما هنوز نصب دوباره آنها به سرانجام 
نرســیده است.همه اینها در حالی است که طی ماه های گذشته کمیته ملی المپیک مراودات خوبی 
با شهرداری تهران داشت طوریکه پیروز حناچی، شهردار تهران پای ثابت همه مناسبت ها و مراسم 
هایی بود که توسط این کمیته برگزار شد. اصلا وعده نصب بیلبورد و المپیکی شدن فضای تهران 
هم در راســتای هماهنگی با شهرداری تهران داده شده بود اما هنوز اثری از این بیلبوردها و نصب 
آنها دیده نمی شود.در هر صورت اینکه روز شمار المپیک سی و دوم به عدد 18 رسیده اما مهندسی 
و سیاســت های فرهنگی در ایران تا آنجا پیش نرفته که حداقل فضا مناسب المپین ها شود. البته 
پیگیری های خبرنگار مهر به اینجا منجر شد که قرار است در فاصله دو هفته پیش از المپیک حال 
و هوای شهر به سمت این رویداد برود اما آیا این فاصله زمانی می تواند نتیجه درخور توجهی داشته 
باشد؟حال و هوای المپیکی در سطح شهر می تواند در تقویت باورها و نشاط روحی و حتی مهارت 
افزایی ورزشــکاران اعزامی تاثیر مستقیم و زیادی داشــته باشد. به خصوص که آنها طی ماه های 
گذشته تحت محدودیت های کرونایی و با استرس های بالا پیگیر تمرینات خود بودند. این شرایط 
استثنایی در توکیو و محل برگزاری بازی های ۲0۲0 هم دست بردار آنها نیست.با این شرایط شاید 
بهتر باشد زودتر برای عمومیت بخشیدن المپیک در کشور و حداقل پایتخت اقدام شود تا ورزشکاران 

ایرانی با اقبال بیشتر مهیای حضور در این رویداد و برآورده کردن انتظارات شوند.

»بنبست«هیاتمدیرهواعتراضمشترکبازیکنان

پرسپولیسرویلبهتیغ
قهرمانی  پنجمین  کسب  آستانه  در  که  تیمی 
دلیل  به  است  ایران  فوتبال  برتر  لیگ  در  پیاپی 
مشکلات مالی دچار دو دستگی شده و اختلاف 
را  تیم  این  بازیکنان شرایط  و  بین هیات مدیره 

بحرانی کرده است.
به گزارش خبرنگار مهر، تیم فوتبال پرسپولیس 
در  خوزستان  فولاد  با  حساس  دیدار  آستانه  در 
با  برتر  لیگ  رقابت های  ششم  و  بیست  هفته 
است  مالی  مسائل  از  ناشی  که  داخلی  بحران 
روبرو شد.بازیکنان پرسپولیس از عملکرد مدیران 
راضی  جاری  فصل  مطالبات  پرداخت  در  خود 
نیستند و در حساس ترین شرایط که برای تکرار 
نسبت  باشند  داشته  تمرکز  باید  خود  قهرمانی 
کردند.باشگاه  گیری  موضع  آن  عملکرد  به 
لیگ  رقابت های  جاری  فصل  در  پرسپولیس 
که  خود  جدید  مدیریتی  کادر  با  توانست  برتر 

داشت  حضور  صدری  مجید  سید  انها  رأس  در 
بدهی 500 هزار یورویی به ماریو بودیمیر بازیکن 
پیشین خود را پرداخت کند. مبلغ ارزی سنگینی 
که باعث قرض سید مجید صدری رئیس هیأت 
در  بتوانند  سرخپوشان  تا  شد  باشگاه  این  مدیره 
نقل و انتقالات زمستانی مهدی ترابی و شهریار 
که  پایتخت  کنند.سرخپوشان  جذب  را  مغانلو 
کارگزار  با  خود  قرارداد  از  تومان  میلیارد   110
دریافت  جاری  فصل  برای  نیز  را  برند  رسمی 
جاری  فصل  طلب  پرداخت  برای  بودند  کرده 
مدیره  شدند.هیأت  مشکل  دچار  تیم  اعضای 
پرداخت بدهی های  برای  پرسپولیس که  باشگاه 
به گرفتن قرض  بین المللی خود مجبور  سنگین 
۷5 میلیارد تومانی هم شد باز هم نتوانست از پس 
قراردادهای خود با بازیکنان و مربیان برآید.جعفر 
سمیعی مدیرعامل باشگاه پرسپولیس برای خروج 

از بحران مالی تیم خود خواستار فسخ زودهنگام 
قرارداد با کارگزار شد تا بتواند منابع مالی جدیدی 
بلکه  نشد  فسخ  تنها  نه  که  قراردادی  بیاورد.  را 
سرخ ها برای خروج از آن هیچ چاره ای ندارند و 
مجبور به ادامه همکاری با شرایط جدید و ارقام 

مالی تازه هستند.
مدیره  هیأت  رئیس  صدری  مجید  سید  حالا 
اعتراض  هفته ها  از  پس  پرسپولیس  باشگاه 
مالی  مشکلات  به  تیم  این  مربیان  و  بازیکنان 
داد  انجام  باشگاه  سایت  با  عجیب  مصاحبه ای 
از استیصال او و هیأت مدیره در حل  که نشان 
بحران مالی دارد.رئیس هیأت مدیره سرخپوشان 
در بخشی از صحبت های خود عنوان کرده است: 
»اینکه ورودی مالی نداشته باشیم، اجازه فعالیت 
درآمدی  هم  فوتبال  از  و  نباشد  هم  اقتصادی 
بن  در  پرسپولیس  قراردادن  یعنی  نشود،  حاصل 

بست؛ آن هم در شرایطی که این وضعیت آشکارا 
به سود رقبای ما تمام می شود«.جملاتی که چند 
بازیکنان  تند  و  هماهنگ  واکنش  با  بعد  ساعت 
خوزستان  فولاد  با  حساس  بازی  آستانه  در  تیم 
در  مشترک  استوری  انتشار  با  آنها  شد.  روبرو 
به  نسبت  اینستاگرام  در  خود  شخصی  صفحه 

عملکرد مدیران باشگاه نیز واکنش نشان دادند.
دو  قدرتی  با  ما  پرفشار  و  سخت  روزهای  »در 
تا شما هواداران  چندان تلاش کرده و می کنیم 
را  بوده  ما  پشتیبان  و  حامی  همیشه  که  عزیز 
بر خلاف  که  کرد  اقرار  باید  اما  کنیم  خوشحال 
همه لحظه ها؛ تعهداتی که به ما داده شد عمل 
نشد. در همه این سال ها مدیران باشگاه با سبک 
همیشه  از  بیشتر  اما  کردیم  کار  خود  سیاق  و 
است.وعده های  بازیکنان  حق  در  زور  و  جفا 
این  همه  در  که  بود  چیزی  بیشترین  توخالی 

تکرار  ما  برای  متأسفانه  تاریخ  شنیدیم.  مدت 
ما  و وعید، چیزی نصیب  شد چرا که جز وعده 
بازیکنان  و  فنی  کادر  به  فشار  بیشترین  و  نشد! 
ما که فقط هواداران  و  وارد می شود  پرسپولیس 
را کنار خودمان می بینیم دیگر نمی دانیم باید چه 
کنیم و گله خود را پیش چه کسی مطرح کنیم. 

منتظر آینده می مانیم.«
بدنه  بین  اختلاف  عمق  از  نشان  که  جملاتی 
مدیریتی و رختکن این تیم است و پرسپولیسی ها 
در مسیر کسب پنجمین قهرمانی متوالی خود با 
اختلافات داخلی به خاطر مشکلات مالی روبرو 

شده اند.
گذشته  هفته های  در  که  پرسپولیس  بازیکنان 
مصاحبه های جنجالی علیه مدیران عامل پیشین 
خود داشتند بعید نیست این بار سراغ سمیعی و 

صدری رفته و آنها را مورد انتقاد قرار دهند.

مفقودی
 131SE ســند -ســند کمپانــی و بــرگ ســبز خــودرو ســواری پرایــد تیــپ
مــدل 13۹۴ بــه شــماره پــلاک 1۲۹ ن ۲۹ ایــران 3۶ بــه شــماره موتــور 
5۴13۴8۶ و شــماره شاســی NAS۴11100F3۴۲8181 مربــوط بــه 

یحیــی بهرامــی مفقــود گردیــده و از درجــه اعتبــار ســاقط مــی باشــد.

511/1ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانخراسانرضوی
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکگناباد

هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی
ــن  ــون تعیی ــه قان ــن نام ــاده 13 آئی ــون و م ــاده 3 قان آگهــی موضــوع م
تکلیــف وضعیــت ثبتــی و اراضــی و ســاختمانهای  فاقــد ســند رســمی . 
ــون تعییــن تکلیــف وضعیــت ثبتــی  ــه دســتور مــواد 1 و3 قان 1ـ نظــر ب
ــند رســمی مصــوب 13۹0/۹/۲0 و  ــد س ــای فاق ــاختمان ه اراضــی و س
برابــر رای شــماره 1۴00۶030۶0130003۶۴ مــورخ 1۴00/۲/۲۶ هیــات 
ــون مذکــور مســتقر در واحــد ثبتــی حــوزه  اول موضــوع مــاده یــک قان
ــای  ــی آق ــارض متقاض ــه و بلامع ــات مالکان ــاد تصرف ــک گناب ــت مل ثب
ــه  ــزل ب ــاب من ــک ب ــدانگ ی ــی در شش ــد عل ــاری فرزن ــاس مخت عب
مســاحت 18۲/۷۷ متــر مربــع از پــلاک ۲3۹1  فرعــی مجــزی شــده از 
ــک  ــع در اراضــی خشــوئی  بخــش ی ــی واق ــی از 11۷ - اصل ۷1۷ فرع
ــاد خریــداری شــده مــع  الواســطه از خانــم هــا    حــوزه ثبــت ملــک گناب
ــی ،  ــی صمیم ــهرت همگ ــاء ش ــرم و نس ــه و اک ــره و صدیق ــرا و زه زه
مالــکان رســمی محــرز گردیــده اســت. لــذا بــه موجــب مــاده 3 قانــون  
تعییــن تکلیــف وضعیــت ثبتــی اراضــی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی 
و مــاده 13 آئیــن نامــه مربوطــه ایــن آگهــی در دو نوبــت بــه فاصلــه 15 
روز از طریــق ایــن روزنامــه و محلــی / کثیرالانتشــار در شــهرها منتشــر 
و در روســتاها رای هیــات الصــاق تــا در صورتیکــه اشــخاص ذینفــع بــه 
آرای اعــلام شــده اعتــراض داشــته باشــند بایــد از تاریــخ انتشــار اولیــن 
ــراض  ــاه اعت ــا دو م ــخ الصــاق در محــل ت ــتاها از تاری ــی و در روس آگه
ــه اداره ثبــت محــل وقــوع ملــک تســلیم و گواهــی تقدیــم و  خــود را ب
ــخ تســلیم  ــاه از تاری ــک م ــد ظــرف ی ــرض بای ــد. معت رســید اخــذ نماین
اعتــراض مبــادرت بــه تقدیــم دادخواســت بــه دادگاه عمومــی محــل نماید 
و گواهــی تقدیــم دادخواســت بــه اداره ثبــت محــل تحویــل دهــد کــه در 
ایــن صــورت اقدامــات ثبــت موکــول بــه ارائــه حکم قطعــی دادگاه اســت 
و در صورتــی کــه اعتــراض در مهلــت قانونــی واصــل نگــردد یــا معترض، 
ــد  ــه نکن ــل را ارائ ــی مح ــه دادگاه عموم ــت ب ــم دادخواس ــی تقدی گواه
اداره ثبــت مبــادرت بــه صــدور ســند مالکیــت مــی نمایــد و صــدور ســند 
مالکیــت مانــع از مراجعــه متضــرر بــه دادگاه نیســت تاریــخ انتشــار نوبــت 

ــت دوم: 1۴00/۴/15 ــار نوب ــخ انتش اول:1۴00/3/31. تاری
ــن مهــدوی شــهری ـ رئیــس ثبــت اســناد و امــلاک  ــاء الدی ســید ضی

ــاد گناب

511/2ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانخراسانرضوی
ــون تعییــن  ــون و مــاده 13 آئیــن نامــه قان آگهــی موضــوع مــاده 3 قان
تکلیــف وضعیــت ثبتــی و اراضــی و ســاختمانهای  فاقــد ســند رســمی 
. برابــر رای شــماره 1۴00۶030۶۲۷10011۲5 هیــات  موضــوع قانــون 
ــند  ــد س ــاختمانهای فاق ــی و س ــی اراض ــت ثبت ــف وضعی ــن تکلی تعیی
رســمی مســتقر در واحــد ثبتــی حــوزه ثبــت ملــک مشــهد منطقــه پنــج 
ــد  ــفیدیان فرزن ــی س ــی غلامعل ــارض متقاض ــه بلامع ــات مالکان تصرف
رمضانعلــی در ششــدانگ یــک  بــاب خانــه بــه مســاحت ۲۲۴/30 متــر 
مربــع قســمتی از پــلاک ۶5 اصلــی بخــش ۹ واقــع در خیابــان طبرســی 
ــاعی  ــهم مش ــی ) س ــود متقاض ــه خ ــق ب ــلاک ۴81 متعل ــوت 5 پ نب
خــودش( محــرز گردیــده اســت. لــذا بــه منظــور اطــلاع عمــوم مراتــب 

ــه  ــی ک ــود در صورت ــی ش ــی م ــه 15 روز آگه ــه فاصل ــت ب در دو نوب
اشــخاص نســبت بــه صــدور ســند مالکیــت متقاضــی اعتراضــی داشــته 
ــاه  ــدت دو م ــه م ــن آگهــی ب ــخ انتشــار اولی ــد از تاری ــی توانن باشــند م
ــن اداره تســلیم و پــس از اخــذ رســید، ظــرف  ــه ای ــراض خــود را ب اعت
ــه  ــود را ب ــراض، دادخواســت خ ــلیم اعت ــخ تس ــاه از تاری ــک م ــدت ی م
ــای  ــورت انقض ــت در ص ــی اس ــد. بدیه ــم نماین ــی تقدی ــع قضای مراج
مــدت مذکــور و عــدم وصــول اعتــراض طبــق مقــررات ســند مالکیــت 
صــادر خواهــد شــد.م.الف 5۹۷ تاریــخ انتشــار نوبــت اول: 1۴00/۴/15. 

ــت دوم: 1۴00/۴/۲۹ ــار نوب ــخ انتش تاری
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

و 9808024 کلاسه پرونده موضوع اجرا نامه آیین 101 ماده ابلاغ 511/3آگهی
9801608

ــی  ــم بهــاره شــهرت هــر دو علیائ ــه اقــای مهــدی و خان  بدینوســیله ب
فرزنــد حســین و خانــم مــاه منیــر الیاســی فرزنــد مهــدی ابــلاغ میگــردد 
کــه ششــدانگ اعیانــی یکبــاب منــزل بــه پــلاک یــازده هــزار و هفتصــد 
و هفتــاد ) 11۷۷0( فرعــی از دویســت وســی و دو ) ۲3۲( اصلــی 
ــارد )  ــغ هشــتاد میلی ــه مشــهد مبل ــع در اراضــی الندشــت بخــش ن واق
ــه  ــورد وثیق ــه م ــت ک ــده اس ــی گردی ــال ارزیاب 80/000/000/000( ری
اســناد رهنــی ۲53۲ و ۲531 مــورخ 8۹/1۲/۲۴ دفترخانــه 11۷۹ تهــران 
ــوازم  ــات ول ــع قطع ــه و توزی ــران خــودرو و شــرکت تهی ــه شــرکت ای ل
یدکــی ایــران خــودرو  و علیــه شــما میباشــد. چنانچــه بــه مبلــغ فــوق 
ــت  ــرای ثب ــه اج ــن نام ــاده 101 آئی ــق م ــد طب ــی داری ــر اعتراض الذک
ظــرف مــدت 5 روز از تاریــخ انتشــار آگهــی مهلــت داریــد اعتــراض خــود 
را کتبــا بــه انضمــام مبلــغ هفتــاد میلیــون ریــال بابــت هزینه کارشناســی 
بــه صــورت علــی الحســاب بــه ایــن شــعبه تحویــل دهیــد. ضمنــا بــه 
اعتــراض خــارج از مهلــت مقــرر یــا بــدون پرداخــت هزینــه کارشناســی 

ترتیــب اثــر داده نخواهــد شــد. م.الــف ۲۶۶ 
 اداره اجرای اسناد رهنی وشرطی مشهد

511/4آگهیابلاغاجرائیهپروندهکلاسه140001663
ــی  ــد مصطفــی بشــماره مل ــای هــادی هدایــت فرزن ــه اق  بدینوســیله ب
ــی 18۲33۷ –  ــند رهن ــون س ــده مدی ــوان وام گیرن ۶۴۴۹5۹۷۴3۷ بعن
8۹/1۲/18 تنظیمــی دفترخانــه ۶۹ مشــهد ابــلاغ میگــردد کــه تعاونــی 
ــت  ــه ای تح ــپین( اجرائی ــاری کاس ــه اعتب ــوس ) موسس ــار بدرت اعتب
کلاســه 1۴0001۶۶3 علیــه شــما صــادر نمــود و چــون برابــر گــزارش 
مامــور محتــرم اداره پســت مشــهد  ، آدرس شــما مــورد شناســائی واقــع 
نگردیــده ، لــذا بدینوســیله بــه شــما ابــلاغ میگــردد کــه بدهــی  شــما 
ــال )  ــون ری ــد میلی ــارد و پانص ــغ دو میلی ــه مبل ــور ب ــند مذک ــت س باب
ــه  ــایر هزین ــد وس ــا میباش ــخ تقاض ــا تاری ــال ( ت ۲/500/000/000 ری
ــق  ــردد و طب ــه میگ ــه آن اضاف ــز ب ــت نی ــا روز پرداخ ــی ت ــای قانون ه
ــت در  ــک نوب ــمی  ، ی ــناد رس ــاد اس ــرای مف ــه اج ــن نام ــاده 18 آئی م
ــان انتشــار در روزنامــه  ،  روزنامــه جهــت اطــلاع شــما منتشــر و از زم
اجرائیــه ابــلاغ شــده محســوب ، در غیــر ایــن صــورت طبــق مــاده 3۴ 
اصلاحــی قانــون ثبــت پــس از گذشــت ده روز از تاریــخ ابــلاغ اجرائیــه ، 
عملیــات اجرائــی جریــان خواهــد یافــت و مــورد رهــن عبــارت اســت از: 
ششــدانگ اعیــان یــک بــاب منــزل  دارای پــلاک ثبتــی ســی وچهــار 
هــزار و پانصــد و چهــل وهشــت ) 3۴5۴8 ( فرعــی از دویســت وســی 
و دو  )۲3۲( اصلــی بخــش نــه مشــهد ملکــی  آقــای علــی زارعــی کــه 
طبــق مقــررات از طریــق مزایــده بــه فــروش خواهــد رســید وبجــز آگهی 

مزایــده ، آگهــی دیگــری منتشــر نخواهــد شــد. م.الــف۲۶۷
اداره اجرای اسناد رهنی وشرطی مشهد
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درگاه پرداخت امن

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی

سخنگوی کمیسیون انرژی مجلس می گوید قطعی برق 
حداقل تا یک ماه دیگر ادامه دارد

سخنگوی کمیســیون انرژی مجلس شورای اسلامی از جلسه فوق 
العاده کمیســیون به منظور بررسی علل خاموشی های گسترده اخیر 
و راهکارهای مدیریت بهینه خاموشــی ها در روز چهارشنبه خبر داد. 
مصطفی نخعی با اشــاره به اقدامات کمیســیون انرژی در خصوص 
قطعــی برق رخ داده در چند روز اخیر، بیان کرد: قطعی های مکرر و 
خــارج از برنامه برق در چند روز اخیر و به دنبال آن قطع آب و بعضا 
تلفن های همراه مشکلات زیادی را برای مردم به وجود آورده است.
وی در ادامه درباره اینکه چرا به نحوی برنامه ریزی نمی شود که این 
نارضایتــی ها به وجود نیاید، افزود: اگر مدیریت بهینه تری در توزیع 
برق داشته باشیم طبیعتا می توان نارضایتی ها را کاهش داد. در این 
شرایط دو کار اولویت دارد یکی مدیریت توزیع برق است و یکی هم 
بحث کاهش مصرف می باشد. ما مسئولیت داریم به مردم بگوییم این 
مختص یک یا دو روز نیســت ما حداقل تا یک ماه دیگر این شرایط 
را خواهیم داشــت و لازم است به شــکل مناسبی مدیریت و اطلاع 

رسانی صورت گیرد.

وزیر بهداشت: پیک چهارم را با عزت و عظمت مدیریت 
کردیم

سعید نمکی، وزیر بهداشت، درمان و آموزش پرشکی با اشاره به اینکه 
وقتی می گوییم واکســن می سازیم و به عنوان ششمسن و هفتمین 
واکسن ساز بزرگ دنیا مطرح می شــویم، نمی گویند دانشمندان این 
عرصه شــبانه روز تلاش کردند و یک عظمت آفریدند، ابراز داشت: 
وقتی یک ورزشکار روی سکو می روند، عده ای با پرچم شیر و خورشید 
هم به این قهرمانی اشک شوق می ریزند ولی برای دانشمندان ما این 
موضوع فراهم نیســت و گمنامانه در این عرصه جانفشانی می کنند. 
وی با بیان اینکه برخی زحمت یکساله مدافعان سلامت و سازندگان 
دارو و واکسن و... را نفی می کنند تا یک فرد یا جریانی را بزنند، افزود: 
ننگ بر این سیاست زدگی چراکه این امر دور از اخلاق و انصاف است 
و تلاش های دانشمندان این سرزمین را زیر سؤال می برند. نمکی در 
ادامه با تاکید بر اینکه پیک چهارم را با عزت و عظمت مدیریت کردیم 
خاطر نشان کرد: میزان مرگ در پیک چهارم »یک دوم« پیک سوم 
بود و این به دلیل استفاده از زیرساخت شبکه، کلینیک های سرپایی 

که بار بیمارستان ها را کم کرد و شیوه موفق مراقبت در منزل بود.

یک نماینده: اولویت امروز جامعه واکسیناسیون نیست؛ رعایت 
پروتکل هاست

یک عضو کمیسیون شــوراها و امور داخلی مجلس شورای اسلامی 
گفت: تجربه کشورهای جهان نشان می دهد که واکسیناسیون چندان 
مؤثر نبوده و اولویت امروز جامعه نباید واکسیناســیون باشــد، بلکه 
اولویت اصلی رعایت پروتکل های بهداشتی است. ابوالفضل ابوترابی 
درباره موج جدید کرونا در کشــور و روند واکسیناسیون، اظهار کرد: 

تجربه نشان داده است که واکسیناسیون در دنیا چندان تأثیری نداشته 
است و در روسیه و انگلســتان که بیشتر جمعیت آنها واکسن کرونا 
دریافت کرده اند هم اکنــون از نظر کرونا و تعداد مبتلایان و فوتی ها 
وضعیت بدی دارند و حتی شــرایط آنان از ایــران هم بدتر و حادتر 
است. وی افزود: بنابراین اولویت امروز جامعه ما واکسیناسیون نیست، 
بلکه رعایت دقیق پروتکل های بهداشتی و رعایت فاصله اجتماعی در 
اولویت است. مردم باید در دید و بازدیدها و دورهمی های خانوادگی 
و فامیلی تجدیــد نظر کنند و در محیط های بســته اجتماع نکنند. 
نماینــده مردم نجف آباد و تیران و کرون در مجلس، گفت: همچنین 
ســفر نرفتن باید در اولویت امور مردم باشد و دستگاه های مربوط نیز 
نظارت بیشتری بر این امر داشته باشند تا از شیوع بیشتر ویروس کرونا 
جلوگیری شــود. مردم کارهای غیرضروری خود را به زمان دیگری 

موکول و فعلًا روی رعایت شیوه نامه های بهداشتی تمرکز کنند.

آیا سوال های کنکور لو رفته بود؟
ابراهیم خدایی رئیس ســازمان سنجش کشور درباره موضوع تقلب 
و نگرانی هایی در این خصوص اظهار کرد: امســال کنکور سراسری 
طی ۴ روز در صحت و ســلامت و با رعایت پروتکل های بهداشتی 
برگزار شــد. وی افزود: در کنکوری سراسری سال جاری تمهیدات 
امنیتی و حفاظتی نســبت به سال گذشته افزایش پیدا کرد و قاعدتاً 
داوطلبــان قبل برگــزاری، مصداق های این برخوردهــا را از طریق 
نهادهای امنیتی و اطلاعاتــی از قبیل وزارت اطلاعات، پلیس فتا و 
پلیس امنیت ملاحظه کردند و بخش عمده ای از کانال ها شناسایی و 
برخورد شد و یک بخش در جریان برگزاری و در زمان اعلام نتیجه 
داوطلبان ملاحظه خواهند کرد. خدایی اضافه کرد: اصولًا با قاطعیت 
می توان گفت که قبل از برگزاری آزمون هیچگونه ســؤالی لو نرفت 
اما در گروه ریاضی یک داوطلبی بعد از شــروع امتحان موفق شد از 
سوالات عکس برداری و به یکی از کانال ها ارسال کند که در همان 
روز این کانال و افراد مرتبط با آن توســط وزارت اطلاعات شناسایی 

و دستگیر شدند.

نماینده اصولگرا: تمدید مهلت آژانس مسخره بازی است
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی با تاکید بر اینکه تمدید 
مهلت آژانس مســخره بازی بوده و با تمدید آن خاصیتش از دست 
می رود، تصریح کرد که دولت برای انتخابات مذاکره را شروع کرد اما 
به انتخابات نرسید و به طور کلی مذاکرات به نتیجه نمی رسد. محمود 
احمدی بیغش، نماینده شازند در مجلس شورای اسلامی، درباره تمدید 
نشــدن مهلت آژانس بین المللی انرژی اتمی و اینکه  آیا ممکن است 
این مهلت تمدید شــود، اظهار داشــت: اگر این مهلت یک بار دیگر 
تمدید شــود، خاصیتش از دست می رود، ضمن اینکه همین حالا نیز 
خاصیتش از دست رفته است، تمدید شدن آن نشان می دهد که یک 
بازی مسخره در پیش است. وی در مورد اینکه آیا توافق به سرانجام 
می رســد یا نه، با بیان اینکه این توافق هیچ وقت انجام نمی شــود، 

تصریح کرد: ما نه تنها با کشــورهای اروپایی که پادو هســتند بلکه 
با آمریکا که در راس مذاکرات قرار دارد، مشــکل داریم و این چیزی 
نیســت که با آمدن دولت ها تغییر کند چــه آقای ترامپ و چه آقای 
بایدن بیاید، آقای روحانی و یا رئیسی، این سیاست ها فرقی نمی کند.

شانس ایران برای میزبانی از فینال لیگ قهرمانان آسیا ۲۰۲۰
کنفدراســیون فوتبال آسیا بزودی مهلتی را به فدراسیون های غرب 
آسیا خواهد داد تا پرونده کاندیداتوری خود را برای میزبانی در فینال 
لیگ قهرمانان آسیا ۲0۲1 در تاریخ ۲ آذر ارائه کنند. فدراسیون فوتبال 
کشورمان با داشتن 3 نماینده یعنی استقلال، پرسپولیس و تراکتور در 
مرحله یک هشــتم نهایی لیگ قهرمانان آسیا ۲0۲1 یکی از شانس 

های میزبانی از فینال آسیا به حساب می آید.

انتقاد میرسلیم از رئیسی به دلیل مشورت با مردم!
میرســلیم از تصمیم رئیس جمهور منتخب برای مشورت با مردم در 
انتخاب وزرا انتقاد کرد. مصطفی میرسلیم، نماینده تهران در مجلس 
در توئیتی نوشت: » حسن نیت جناب آقای  رئیسی و کمک و مشورت 
گرفتن از مردم ستودنی است ولی انتخاب وزرا از وظائف اصلی  رئیس 
جمهور اســت که باید با مشورت خبرگان و اهل تدبیر و رأی اعتماد 
مجلــس انجام گیرد و نه با نظرخواهی عمومی!« گفتنی اســت که 
رئیسی در روزهای اخیر سامانه ای را برای مطلع شدن از نظرات مردم 

در تشکیل کابینه و انتخابات وزرا راه اندازی کرده است./ایسنا

مجلس از دولت رئیسی سهم خواهی می کند؟
شرق نوشــت:مجلس یازدهم از همان ابتدا بنا را بر سرنگونی دولت 
روحانی گذاشــته بــود و نمایندگان اصولگرا از هیچ تلاشــی برای 
استیضاح روحانی و وزرای او مضایقه نکردند اما بی نتیجه ماند و دولت 
تدبیر و امید تا پایان مهلت قانونی خود بر ســر کار مانده است.گرچه 
اکنون مجلس از یکدست ســازی سیاسی حمایت می کنداما صدای 
سهم خواهی از کابینه رئیســی چند روزی است از مجلس به گوش 
می رســد و عدم توفیق نمایندگان مجلس در این مسیر ممکن است 
بار دیگر این همدست ســازی را بر هم زند که نتیجه آن ادامه چالش 

مجلس با دولت بعدی خواهد بود.

عضو مجلس خبرگان: وای از آن روز که امید مردم به پایان 
برسد

هاشم زاده هریسی: مشکلات طوری است که برای مردم واقعا فشار 
وارد می شــود؛ مخصوصا دســته ای از مردم که هیچ توان ندارند، 
ستون فقراتشان شکســته و نمی توانند حرکت کنند و خانواده خود 

را بچرخانند. این چنین افراد کم هم نیســتند، اگــر مردم زیاد زجر 
بکشند »عدالت« از بین می رود و اگر عدالت مخدوش شود آن وقت 
مشروعیت نظام زیر سؤال می رود و »اعتماد« مردم کمتر می شود. 
باید اعتماد مردم بیشتر شود تا هیچ وقت مردم نگویند ما پشیمان شده 
ایم.وای از آن روز که امید مردم به پایان برســد. مسأله این است که 
تندروی نباشد. تندروی نمی گذارد دو جناح به هم برسند و یا قرابت 
داشته باشند. چون اگر بگذارند خودشان ضرر می کنند. تندروها از این 
اختلافات و جناح بندی ها بهره می برند. واقعا خیلی ها این طور فکر 

می کنند که مردم و نظام از بین برود به جهنم.

رجایی: خلاء هاشمی برای اصلاح طلبان جبران نمی شود
غلامعلی رجایی گفت: در حال حاضر رهبری اصلاحات با آقای خاتمی 
اســت؛ مگر آنکه در آینده این شأنیت به جمع یا شورایی واگذار شود.
سرنوشت لیدری در جریان اصلاحات مشخص نیست و معلوم نیست 
که بعد از هاشمی رفسنجانی، سید محمد خاتمی یک تنه می تواند این 
نقش را ایفا کند یا نه؟ از سوی دیگر با توجه به کاهش سرمایه اجتماعی 
اصلاح طلبان دیگر نمی توان چنین نقشی را مانند گذشته برای خاتمی 
قائل بود.،فعال و تحلیلگر سیاسی درباره نقش هاشمی رفسنجانی در 
لیدری جریان اصلاحات به »مثلث آنلاین« گفت: »حتما خلأ مرحوم 
هاشــمی رفسنجانی به هیچ وجه جبران نمی شود. افرادی چون آقای 
هاشمی، شهید بهشتی و شهید مطهری هرگز تکرار نمی شوند. شاید 
وجه اعتدالی آقای هاشمی پی گرفته شود اما او ظرفیت های منحصر 
به فرد خود را داشــت که فرد دیگری نــدارد؛ مانند قدرت چانه زنی 
بــا رهبری که این ویژگی به دلیل چنددهه دوســتی میان او و رهبر 
انقلاب صورت می گرفت یا آنکه او هم سابقه زندانِ دوران پهلوی را 
داشــت، هم سابقه ریاست مجلس، هم ریاست جمهوری و حضور در 
مسئولیت های متعدد از جمله فرماندهی جنگ و بعدها ریاست مجمع 
تشخیص مصلحت که همه این تجربیات از او گوهر نابی ساخته بود 
که تکرارنشــدنی اش کرده بود. اما اینکه بگوییم لزوما او لیدر جریان 
اصلاحات بود و در غیابش اصلاحات لیدر ندارد، چندان دقیق نیست 

زیرا اصلاحات یک جریان مستقل است«.

نظر جوادی حصار درباره دعوت رئیسی از احزاب اصلاح طلب 
برای همکاری با دولت

فعال سیاسی اصلاح طلب درباره وضع فعلی جریان خود توضیحاتی 
ارائه داد.محمدصادق جوادی حصار عضو شورای مرکزی حزب اعتماد 
ملی در گفت وگو با باشــگاه خبرنگاران جوان، با اشاره به دعوت سید 
ابراهیم رئیسی از احزاب اصلاح طلب برای همکاری با دولت گفت: 
اصل رفتار بسیار خوب و پسندیده است؛ به خصوص اینکه در ادامه از 

همه ظرفیت های ملی و میهنی فارغ از وابستگی های جناحی استفاده 
و دولتی کاملا ملی تشــکیل شــود که در قید و بند تعهدات جریانی 
نماند.او ادامه داد: معتقدم که تشکیل چنین دولتی در این وضع کشور 
بســیار لازم اســت و اگر واقعا بتوانند این راهبرد را پیاده کنند یک 
نقطه عطفی در مدیریت کشــور خواهد بود. در دوران  گذشته شاهد 
بودیم که هر فردی بر ســر کار می آمد افراد نزدیک به جریان خود را 
بر سر کار می آورد و از سایر جریانات کم تر استفاده می شد؛ از همین 
رو نیز معتقدم که در صورت تشکیل یک دولت فراجناحی اقدامی نو 
و موثــر رقم خواهد خورد.جوادی حصار درباره حضور اصولگرایان در 
قوای مختلف بیان کرد: ظاهر امر این اســت که همه قوا در دســت 
اصولگرایان اســت، در حال حاضر رئیس مجلس و بیشتر نمایندگان 
در مجلس اصولگرا هســتند و این موضوعی است که خودشان هم 
تایید می کنند؛ اما منافع ملی را نباید فدای رفتارهای حزبی و جریانی 
کرد. در قوه مجریه هم که اهم قواست اگر بتوان رویکرد جریانی را از 
بین برد و از همه جریان ها اســتفاده کرد می توان امیدوار بود که این 
جریانات حاشیه ای کمرنگ شوند.عضو شورای مرکزی حزب اعتماد 
ملی درباره وضع فعلی جریان متبــوع خود بیان کرد: اکنون اصلاح 
طلبان به سمت تشکیل یک اتاق فکر رفته اند و درصدند تا به آسیب 
شناسی رفتارها و تحقق مطالبات اصلاح طلبان بپردازند تا بتوانند به 
اهداف اصلاح طلبانه خود رسیده و یا اهداف خود را باز تعریف کنند. 
معتقدم که اصلاح طلبان نباید به ســرعت تصمیم بگیرند، بلکه باید 
مطالعه کند و دســت کم تا شــش ماه آینده تصمیم خاصی را اتخاذ 

نکنند و به ترسیم چشم انداز آینده بپردازند.
هاشمی، خاتمی و روحانی محصول حوزه علیمه بودند

سید مصطفی هاشــمی طبا، فعال سیاسی اصلاح طلب درباره این که 
مطرح می شــود بسیار خوب است که قوا با یکدیگر یکدست شوند و 
این گونه کارهای کشور رو به روال خواهد شد، اظهار داشت: چه کسی 
می گوید حاکمیت یکدست شود، بهتر است؟ هنگامی که می خواهند 
مســئله ای را ثابت کنند، باید یک فرضیه و دلیلی وجود داشته باشد، 
ممکن اســت اوضاع بدتر شــود، یعنی ممکن است با این یکدستی 
همه به راه های اشــتباهی بروند و بعد همگی در داخل چاه بیفتیم.در 
تلویزیون مشاهده کردم که یک روحانی عنوان کرد رئیس جمهورهایی 
که تا امروز آمده اند به درد نخور بودند؛ اولًا یکی از این روسای جمهور 
خــود مقام معظم رهبــری بودند. ثانیاً اتفاقــا چندین رئیس جمهور 
محصول حوزه بودند؛ آیت الله هاشــمی، آقای خاتمی و آقای روحانی 
محصولات حوزه علمیه بودند اگر این ها به درد نمی خوردند، ولی فقیه 

و شورای نگهبان تاییدشان کردند و مردم به آنها رای دادند.

منبع: تابناک
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